
Cestni dinar v presoji 
! J^a seji predsedstva skupščine gorenjskih občin so razprav-
: Jj^li o izgradnji cestnega omrežja v naslednjih letih -

Gradivo za muzej revolucije na Gorenjskem 
* K r a n j . — Na minuli seji pred-

^ <3stva skupščine gorenjskih občin 
v t ° razpravljali o problematiki vzdr-
\» e v a n j a m izgradnje magistralnih in 
11 ^Šionalnih cest na Gorenjskem ob 

^°vih možnostih uresničevanja sa-
moupravnega sporazuma o temeljih 
^Mna vzdrževanja in izgradnje ma-
^tra ln ih in regionalnih cest v Slo-

IV nedeljo 
!! *ia proslavo 
v v Kokro 

v e
 b š t i r ideset let mineva od ti-

t e ^ h strašnih jul i jskih dni leta 
£:?42, ko je gore la Kokra, ko so 
? U i v dolini Kokre streljani 
jMci , pobiti domačin i . V nede-
l j , 18. julija, bodo krajani 
{^okre pripravili pros lavo, s 
J**tero se bodo spomni l i t ist ih 
JfSkih dni v času n a š e borbe, 
fc*vavega sovražn ikovega ma-

Rvanja. 9 
> 4.julija 1942 je namreč 2. 

2. bataljona Kokrškega 
:*<*reda v Kokri napadla so-
vražn ikov kamion , potem pa 

policijsko ko lono , ki je pri-
f n a kraj napada . Sovražnik 

tedaj utrpel precejšnje izgu-
Toda maščevanje je bilo 

^ a š n o . 11. julija so v Polaj-
w^rjevi knežci v Kokri ubili 

mladih fantov . Se danes se 
ve, kdo so bili in od kod. 

^ P. julija so Nemci obkoli l i 
l u p i n o h i š ob cerkvi in šoli , v 

v J l i ž i n i katerih je bila napa-
ej ? *na nemška kolona . Pobi l i so 
e - domačinov in še enega 
e- g n a n e g a talca, požgali do-
ni i ^ v e , preosta le domač ine pa 
sa Obelil i . To s trašno mašče-
»lj j>**nje pa j im še ni bi lo dovolj, 
tli j u i i j a 1942 so pripeljali še 
o- ^ s e t talcev - enega od njih 
o, i S pobrali kar na cest i - m 
ae ^ ustrelili pod Grovšami v 
v ^kri. . 

a- * Za 40-letnico teh krvav ih in 
ca f ^ l o s t n i h d o g o d k o v priprav-
•i- krajani Kokre lepo slo-
ih H^snost, ki se b o pričela v ne-
&e ^ I j o , 18. julija ob 10. uri pri 

ukuščenem k a m n o l o m u v Ko-
K*i. Na s lovesnos t posebej M»J 1 /i _:o1r<i(fa in 

veniji v tem srednjeročnem obdobju, 
o usmeritvi dela prodajne cene 
bencina in plinskega olja, o usta-
novitvi cestne skupnosti na Go-
renjskem ter o družbenem dogovoru 
o izgradnji in financiranju Muzeja 
revolucije Gorenjske v Begunjah. 

Zaradi manj sredstev od prodaje 
pogonskih goriV, cestnin, sredstev 
gospodarstva in domačih ter tujih 
bančnih posojil je republiška 
skupnost za ceste opravljala , le 
najnujnejša vzdrževalna dela. Z 
ozirom na težko gospodarsko situ-
acijo pa danes republiška skupnost 
nima denarja ne za redno vzdr-
ževanje in ne za dokončanje vseh 
cestnih del, ki so v teku. Prav zato je 
potrebna sprememba sporazuma o 
temeljih plana vzdrževanja in iz-
gradnje magistralnih in regionalnih 
cest za srednjeročno obdobje. Ome-
jili naj bi se le na najnujnejše redno 
vzdrževanje magistralnega omrežja, 
pri novogradnjah pa naj bi dali 
prednost dokončanju že začetih del 
ter izgradnji odsekov na cesti Brat-
stva in enotnosti. Ocenjujejo, da je 
za ta dela treba zagotoviti »okoli 25,6 
milijard dinarjev, za odplačilo 

anuitet, redno vzdrževanje in up-
ravljanje cest 12,4 milijarde dinar-
jev, za novogradnje 13,2 milijarde 
dinarjev. Od vsega zneska je doslej 
zagotovljeno le 14,3 milijarde di-
narjev. 

Na seji so poudarili, da je treba 
realno planirati in se domeniti za 
prednostno izgradnjo cestnega om-
režja v naslednjih letih. Vsekakor je 
treba začeta dela dokončati in tudi 
tu postaviti prednostni red. Razpo-
ložljiva sredstva je treba uporabiti 
za dodatna sredstva, prenehali pa 
naj bi že s prakso investiranja na 
osnovi pričakovanih sredstev. Na 
seji so dali podporo pridobivanju 
sredstev iz bencinskega dinarja. 

V vseh gorenjskih občinah naj bi 
ustanovili cestne skupnosti s tem, da 
bi v ustanovitvene akte vnesli tudi 
določilo, da velja načelo dogovar-
janja in usklajevanja v primerih, ki 
so skupni vsem gorenjskim občinam. 
Septembra bodo o tem ponovno 
razpravljali. 

Ugotovili so, da so družbeni 
dogovor o izgradnji muzeja revo-
lucije podprle vse občine, domenili 
pa «>so se, da je zdaj najbolj 
pomembno, da se zbira gradivo, do 
dokončne odločitve o izgradnji 
muzeja pa naj bi prišlo leta 1983. 

D. Sedej 

? * j o bo rce Gorenjskega in Ko-
^bib^^o ^AroAn in vse borce laškega odreda in vse borce 

aktiviste ki so se zadrževali 
£ teh krajih. Vabijo tudi svoj-"ti . . „ • i.: x_:V. .lnAinnV. I 

® ^ žrtev fašističnih zločinov, 
p a d i n o , pionirje, vse Gorenj-

em S*. Poseben kulturni program 
Cir^ pripravili domačini, pro-
v K S m , ki bo govoril in pel prav 

£ njihovi dolini. Lepo bo, zato 
***idimo v čim večjem številu. 

Bled praznuje - 17. julija praznuje 
krajevna skupnost Bled svoj krajevni 
praznik. Ob tej priložnosti bo na Bledu 
več zanimivih prireditev. Več o Bledu na 
4. in 5. strani. 

Kolone proti morju - Na vseh mednarodnih m e j n i h prehodih na.še države z Avstrijo in Italijo je 
Kolone prou morju turistov, k i j e pljusknil na našo obalo, je bil najmočnejši 
v t l o t o " ^ ^ Soren j s iVmejn ih prehodih. Na Korenskem sedlu so 
nh k v t i v štirih kolonah, na Ljubelju pa so gnečo povečal, še nas, državljan, k. so si. 
n a k u p o v a t v Avstrijo. Kljub temu se je promet hitro odvijal, saj so carinik, okrepil, svoje ekipe. 

Srečanje borcev Prešernove brigade v Križah 

potrebni 
pa do njene zmagovite poti na 
Gorico. Vrsto trdnih borcev je 
vzgojila, veliko pa je dala tudi žrtev. 
Po voini so borci brigade ^ranceta 
Prešerna doprinesli ogromen delež k 
obnovitvi in izgradnji domovine, je 
poudaril tovariš Prezelj. Zato tudi 
njim ni vseeno, kako uresničujemo 
našo stabilizacijo. Nezadovoljni so, 
da vse ostaja le pri besedah. 

Tudi do dogajati j v svetu niso 
brezskrbni. 2e vrsto let umirajo po 
svetu ljudje. Zato • se pred borce 
ponovno postavlja naloga, da danes 
kot nekoč, ustvarjajo in drže brat-
stvo in enotnost med našimi narodi, 
na mlade pa prenašajo tradicije naše 
borbe. Veliko zaupanje imajo v 
mladi rod. Vsak čas pa so družbi na 
voljo, tako kot so bili nekoč. Še 
veliko nas je živih in še vedno 
smo družbi potrebni, »je svoj 
govor zaključil Janko Prezelj-Stane. 

Lep kulturni program so pripravili 
tržiški kulturniki ob tej priložnosti: 
zapel jim je zbor Društva upo-
kojencev Tržič pod vodstvom Edija 
Ošahnika, kriški dekliški zbor pod 
vodstvom Marjete Bohinc, recitirali 
pa so člani kulturne skupine 
Pobratenje iz Tržiča. Ob koncu so 
borci 7. SNOUB Franceta Prešerna 
poslali pozdravni pismi zveznemu in 
republiškemu odboru zveze združenj 
borcev NOV in POJ, v katerem so 
izrazili odločenost spoštovati in 
hraniti "eliko dediščino našega to-
variša Tita, se zavzemati za utr-
jevanje samoupravnih odnosov ter 
za čuvanje največje pridobitve 
NOB, bratstva in enotnosti jugo-
slovanskih narodov in narodnosti. 
Vključevali se bodo v vse aktivnosti, 
da bi dosledno izpolnili sklepe 12. 
kongresa ZKJ in 9. kongresa Zveze 
združenj borcev NOB. D. Dolenc 

Križe pri Tržiču — Borcev 
Kokrškega odreda smo vajeni na 
proslavah v osnovni šoli »Kokrškega 
odreda« v Križah Tokrat pa so bili v 
gosteh Prešerno vci. Devetin tride-
setletnico ustanovitve brigade imajo 
navado praznovati vsakokrat drug-
je. Tam kjer jih vežejo dogodki iz 
njihove borbe. In Križe so eden teh 
krajev. 

»Srečanje nas borcev vsako 
leto na drugem mestu ima tudi 
svoj pomen,« je svoj govor začel 
nekdanji komandant Prešernove 
brigade Janko Prezelj-Stane, »saj 
tako vsako leto ponovno obu-
jamo spomine celotne poti Pre-
šernovcev, posebno pa zaživimo 
z dogodki kraja, kjer se srečamo. 
Današnje srečanje v Križah, na 
levem bregu Save ima nekaj 
posebnega, nekaj, kar nas je že 
med vojno povezovalo z vsemi 
našimi ljudmi, z našimi lepimi 
kraji, z vsem, kar je označevalo 
našo borbo in našo domo-
vino . . .« 

Ponoči 10. junija 1944, se spo-
minja Janko Prezelj-Stane, naj bi 
napadli orožniško postajo v Križah. 
Bilo je to v času, ko so Prešernovci 
na desnem bregu Save razbili že 
vrsto belogardističnih in orožniških 
postojank, opravili vrsto mobilizacij 
tudi na levem bregu Save. Tokrat 
naj bi poleg mobilizacije padla tudi 
orožniška postaja. A bili so izdani. 
Padel je komandant bataljona 
Janez Malovrh. Na kraj pa jih ne 
veže le ta dogodek. Vrsta je od tu 
borcev, ki so jih mobilizirali Pre-
šernovci in so v partizanskih vrstah 
postali pogumni, kleni borci. 

Dolga in borbena je bila pot 
Prešernove brigade. Vse od njene 
ustanovitve 12. julija 1943 v Davči 

Smrtonosni pisk 
lokomotive 

Kako malo nam je včasih mar lastno življenje, najbolj 
zgovorno pričajo statistični podatki. Številke o nesrečah, 
posebno na cestah in v gorah, so vsako leto grozljivejše, 
vsako leto je davek smrti neizprosnejši. In v večini primerov 
ga terja prav neprevidnost, malomarnost, neznanje, nespa-
metna »hrabrost«. 

Ob vsakodnevnih pretresljivih novicah je prejšnji teden 
Gorenjsko zavila v plašč žalosti še ena. V dveh dneh so 
železniški tiri ugasnili dve življenji. Prvo pri prečkanju 
proge na zavarovanem prehodu, drugo na nezavarovanem. 
Vlaka se nista imela kam umakniti... 

Seveda bi se dalo veliko govoriti o pomanjkljivi var-
nostni zaščiti železniških prehodov, o gradnji nadhodov in 
podhodov, o postavitvi zapornic na mestih, kjer jih še ni, o 
prometni vzgoji, strožjem nadzoru in podobnem. 

Kljub temu pa ne moremo mimo spoznanja, ki je prav 
zato še bolj boleče, da sta življenji umrli zaradi neučaka-
nosti, neprevidnosti. 

Človek, postoj! Življenje je prekratko, preveč dragoceno 
in lepo, samo eno, da bi ga izgubil samomorilsko. Ozri se! 

H. Je lovčan 

čestita vsem delovnim ljudem in občanom Bleda za krajevni praznik 
m vabi na ogled razstave ročno in strojno izdelanih pletenin 
od 24 7 82 dalje v GRIMŠČAH pri Bledu 

Centei za pospeševanje domače in umetne obrti v GRIMŠČAH, 
bo odprt vsak dan od 13 — 1 9 ure vključno sobote in nedelje 
Urejena-bo tudi prodajalna 

KRANJ, torek, 13. 7. 1982 CENA 9 din Št. 5 3 
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Kranj - V okviru večletnega sodelovanja in izmenjave izkušenj je na 
povabilo občinske konference ZKS Kranj delegacija KP Italije 
Torinskega, zahodnega območja obiskala Kranj. Na štiridnevnem 
obisku so člani družbenopolitičnih organizacij, skupščine občine in 
izvršnega sveta seznanjali goste z našim družbenopolitičnim 
sistemom, z razvojem občine Kranj in samoupravljanja v njej. Posebno 

ozornost so posvetili pogovorom o organiziranju in delovanju druž-
\ tcnih dejavnosti v občini, o metodah in oblikah dela ZK, o problema-

:ki urbanizacije in stanovanjske izgradnje v DO Domplan. Obiskali 
• > tudi več delovnih organizacij: Planiko, Savo in Industrijo 
bombažnih izdelkov. Ogledali so si Planino in vrtec Mojca. Obisk so 

j zaključili z izletom po Gorenjski in Primorski. - Foto: V. Primožič 

Pozornost lastnim razmeram 
Č l a n i o b č i n s k e g a s v e t a z v e z e s i n d i k a t o v K r a n j s o o b r a v n a -
v a l i d o k u m e n t e 10 . k o n g r e s a Z v e z e s i n d i k a t o v S l o v e n i j e -
P o r o č i l o j e p r e s p l o š n o , v r e s o l u c i j i p a s o o p r e d e l j e n e n a l o g e , 
k i b i s e j i h m o r a l i d r ž a t i ž e n e k a j l e t 

Kranj — Člani občinskega sindi-
kalnega sveta Kranj in delegati za 
10. kongres Zveze sindikatov Slove-
nije so se na skupni seji ob doku-
mentih za kongres opredeljevali do 
nekaterih vprašanj družbenega raz-
voja. Menili so, da poročilo preveč 
našteva, s čim se je sindikat v 
minulih štirih letih ukvarjal, prema-
lo pa so vidni rezultati teh priza-
devanj. Poročilo o delu sindikalne 
organizacije zadnja štiri leta je pre-
malo kritično, zato ne izzveni kot 
odraz dejanskega stanja. 

Ko so se člani občinskega sveta in 
delegati lotevali kritike lastnih raz-
mer, so omenili zlasti pasivnost ne-
katerih samoupravnih organov, na 
primer samoupravne delavske kon-
trole. Za njeno delovanje je namreč 
odgovoren tudi sindikat. Odprto je 
tuai vprašanje varstva samouprav-
nih pravic, kjer tudi ni zadosten 
vpliv sindikata in njegova poveza-
nost z delavci. Poročilo je sicer 
kritično do teh elementov politične-
ga sistema, premalo pa je kritiko 
usmerilo v druga, tuai pomembna 
področja. Beseda je o gospodarskem 
stanju, resda značilnem za zadnje 
leto ali dve, zaradi česar v oceni dela 
štirih let nima pravega mesta. 
Površna ocena gospodarjenja pa 
vendarle izzveni bolj kot obrazec, 
saj je presplošna in ne kaže na srž 
problemov zadnjih let. Planiranje, 
zaposlovanje, štipendiranje, prido-
bivanje in delitev dohodka bi morala 
biti kot najpomembnejša poglavja 
sedanjosti jasneje izpostavljena. 
Delo in gospodarjenje sta namreč 
tudi osnova družbenega in osebnega 
standarda delavca. Tudi tu je še 
veliko stvari, ki se jih mora lotiti sin-
dikat. 

V nasprotju s poročilom pa so čla-
ni sindikata pohvalili resolucijo, ki 
je kot pomemben dokument dobro 
napisana. Dotika se tudi problemov, 
ki lim prejšnja leta družba ni posve-

Zdravko KRVINA: 

Tri nagrade 
občine Kranj 

KRANJ - De legat i skup-
šč ine obč ine Kranj so skleni l i , 
da ob o b č i n s k e m prazniku, 
1. avgus tu , podel i jo tri nagra-
de obč ine Kranj. Prejel i j ih 
b o d o krajevna skupnos t Vi so -
k o zveza t a b o r n i k o v obč ine 
Kranj i n J o ž e Marjek-Joco, i n 
s i cer n a s lavnos tn i seji zborov 
skupšč ine občine , k o bodo in-
dustrij i k o v i n s k e opreme i n 
s trojev Ikos , a k a d e m s k e m u 
p e v s k e m u zboru F r a n c e Pre-
šeren, Maksu Pratnekarju , 
Avre l i ju Tronkarju i i n D e m j 
tru V a l e n č i č u podel i l i tudi 
l i s t ine o pr iznanju obč inske 
skupšč ine . j 

V kmetijstvu še rezerve 
Č e p r a v s o d o b n o o p r e m l j e n a , k m e t i j s k a p r o i z v o d n j a v k r a n j s k i 
o b č i n i š e n i d o v o l j i n t e n z i v n a - R e z e r v e s o z l a s t i n a v iS j ih 
o b m o č j i h , k i m o r a j o d o b i t i k o n k r e t n e p r o g r a m e i n n o s i l c e r a z -
v o j a — S t i h i j s k a p o z i d a v a r o d o v i t n i h p o v r š i n s e k a ž e t u d i 
skozi slabo kmetijskozemljiško politiko 

Kranj — Povečanje skupne in 
zlasti tržne kmetijske proizvodnje s 
povečanjem produktivnosti in boljšo 
izkoriščenostjo vseh kmetijskih po-
vršin je bila središčna tema četrt-
kove občinske konference kranjskih 
komunistov. Izhodišča oziroma 
usmeritve, kako ta cilj doseči, so bile 
postavljene že 1970. leta na repub-
liški konferenci o aktualnih poli-
tičnih in družbenoekonomskih vpra-
šanjih razvoja kmetijstva, žal pa 
večina problemov ostaja nerešenih. 

Vzrok za to je predvsem pre-
majhna odgovornost nosilcev raz-
voja kmetijstva: proizvodnih de-
lovnih organizacij, kmetijskih za-
drug in na drugi strani tudi zasebnih 
kmetov ter vseh, na primer, bank in 
načrtovalcev prostora, ki nepo-
sredno vplivajo na razvoj te veje, še 
vedno neizenačene z drugimi vejami 
gospodarstva. 

Kmetijska proizvodnja v kranjski 
občini še ni dovolj intenzivna. Na 

šest hektarov sicer pride po en trak-
tor, vendar je podatek dvorezen. 
Število traktorjev, ki je skoraj enako 
številu kmetij, proizvodnjo pred-
vsem draži, medtem ko cilji o zdru-
ževanju zemlje, s pomočjo katere bi 
lahko dosegli višjo intenziteto, še 
zdaleč niso uresničeni. Celo nasprot-
no obseg kmetij se zaradi slabe kme-
tijskozemljiške politike oži. 

Dovolj zgovoren je tudi podatek, 
da je v kranjski občini od skoraj tri 
tisoč kmetij usmerjenih le okrog 850. 
To pomeni, da je ob sicer obdelanih 
površinah treba poiskati tudi od-
govor, kako so obdelane. Precejšnje 
rezerve se namreč še kažejo v hri-
bovskih oziroma višinskih predelih. 
Lep primer, ki so ga izpostavili 
kranjski komunisti, je Jezersko. 
Kmetje, ki vidijo boljši zaslužek 
zlasti v črpanju gozdnega bogastva, 
niso dovolj zainteresirani za razvoj 
kmetijstva, čeprav so naravni pogoji 
za živinorejo in ovčerejo izvrstni. 

Kaj prinaša novi zakon 

čala dovolj pozornosti. Dokument 
namreč omenja potrebo po razvija-
nju znanstveno raziskovalnega dela, 
zahteva samoupravno organiziranje 
strokovnih služb, omenja pa tudi 
večji prodor samoupravljanja po. 
delegatski poti, skozi zbor združe-
nega dela. Razpravljavci so poudari-
li tudi, da je čas načelnih dokumen-
tov minil, da delavca ne zadovoljijo 
zgolj napisana rekla o »prizadeva-
njih«, temveč terja-konkretno opre-
deljene naloge z določenimi nosilci 
in časovnimi roki. Resolucija se je 
sicer izognila frazerstva, saj so v njej 
strnjene dovolj otipljive naloge. 
Vendar so člani sveta ob njej izrazili 
tudi pomislek, češ, da dokument 
omenja naloge, ki bi jih morali že 
uresničiti, kako naj torej delavcu 
znova ponujajo obilico besed, ki ga 
ne bodo več prepričale. D.Žlebir 

N o v p r e d l o g z a k o n a o d e l o v n i h r a z m e r j i h p r i n a š a v r s t o n o -
v o s t i — R a z š i r j a s e s e z n a m h u j š i h k r š i t e v d e l o v n i h d o l ž n o s t i 

Radovl j ica - Predlog zakona o 
spremembah in dopolnitvah zakona 
o delovnih razmerjih, o katerem so 
spregovorili tudi delegati vseh treh 
zDorov skupščine občine Radovljica, 
prinaša vrsto novosti. 

Pri sklenitvi delovnega razmerja 
predlog zakona določa, da se delovne 
izkušnje lahko določijo kot posebna 
zahteva le tedaj, če narava del in 
nalog to zahteva, ne glede na stop-
njo strokovne izobrazbe. Temeljna 
organizacija mora upoštevati vse 
prijave, ki so prispele na javni razpis 
v roku, ki ne sme biti daljši od osmih 
dni. Predlog zakona šteje za delovno 
zmožnost tudi tisto znanje in spo-
sobnosti, ki jih je delavec pridobil z 
uspešno končanim usposabljanjem z 
delom kot eno izmed oblik usmerje-
nega izobraževanja. Predlog zakona 
pa ni upošteval pripombe, naj se 
tako pridobljeno znanje še dodatno 
ugotavlja. 

Predlog zakona uvaja nekatere 
omejitve tudi pri trajanju delovnega 
razmerja za določen čas. Delovne 
organizacije morajo sprejeti načrt 
za število pripravnikov najkasneje 
do 31. decembra, precej pomembna 
pa je določba, da se lahko delavca 
prerazporedi v drugo delovno orga-
nizacijo. Sedaj veljavni zakon je do-
puščal, da se lahko delavca preraz-
deli v drug kraj le z njegovo privo-
litvijo, zdaj pa novi zakon to ureja 
glede na oddaljenost kraja. Obenem 
je delavec lahko prerazporejen v 
drugo delovno organizacijo za dolo-
čen čas šestih mesecev v nekaterih 
primerih. 

Predlog zakona ureja tudi pravice, 
obveznosti in odgovornosti delavcev 
v delovnem razmerju. V zvezi z de-
lovnim časom je precej dopolnitev, 
ko upoštevajo precej izjemnih oko-
liščin, prav tako tudi v zvezi z 
dopusti, ko je med drugim izraba let-
nega dopusta možna tudi v nasled-
njem koledarskem letu. 

Z novim predlogom zakona se raz-
širja seznam hujših kršitev delovnih 
dolžnosti, za katere je predviden 
ukrep prenehanja delovnega raz-
merja. Med te se šteje tudi zloraba 

odsotnosti z dela zaradi bolezni. De-
lovno razmerje se delavcu zaradi 
neupravičenega izostajanja z dela 
preneha z dnem, ko je nehal delati, 
če se do konca disciplinskega postop-
ka ne vrne na delo. 

Delavec, ki je izpolnil pogoje za 
polno pokojnino, lahko še naprej 
ostane v delovnem razmerju, če se 
na javni razpis, ki je bil objavljen tri 
mesece pred izpolnitvijo pogojev in 

' ki se ga objavlja vsako leto, ne javi 
ustrezen kandidat. Delavke pa se 
zaradi izpolnjevanja pogojev za 

* polno osebno pokojnino izenačijo z 
delavci, če si to želijo. 

Zato bi bilo potrebno za J eze r sko in 
vsa druga višja območja na osnovi 
znanih usmeritev izdelati akcnake 
programe razvoia. Kdo bo n j i h o v 
uresničevalec, družbeni sektor ali 
kmetje, ni toliko pomembno. Po-
membno je, da ima zemljo tisti, ki jo 
obdeluje, dobro obdeluje. 

Kritično so kranjski k o m u n i s t i 
ocenili tudi stihijsko pozidavo r o d o -
vitnih površin na obrobju m e s t a , 
kjer je proizvodnja najplodnejša in 
najcenejša. Žal se stara p r a k s a 
nadaljuje s Planino III, kjer je 
prizadetih nekaj kmetov, ki bi radi 
za izgubljeno zemljo dobili drugo. 
Kje in kakšno, bi morala povedati 
kmetijskozemljiška skupnost, ki pa 
se v iskanje ne vključuje. 

Za razvoj kmetijstva je vsekakor 
izredno pomembno tudi dohodkovno 
povezovanje udeležencev v repro-
dukcijski verigi, kjer še v e d n o 
veljajo kupoprodajni odnosi. Za 
povezave ni zanimanja, ker vsak 
gleda le kratkoročne lastne in t ere se 
Zakaj, ni težko ugotoviti. V kme-
tijstvu bo potrebno čimprej uvelja-
viti enotne ekonomske zakonitosti, 
vzpostaviti porušena cenovna raz-
merja, kar bo prav gotovo vpl ivalo 
na boljšo p r e s k r b i j enost trga, spod-
bujalo kmete, da bodo tržne v igke 
odvajali zadrugam, v katerih s o po-
vezani. 

Dokaj kr i t i čno so komunisti 
oceni l i tudi obč insk i sk lad za in-
tervenci je v kmet i j s tvu in porabi 
hrane. Denar, ki s e na ta na£is 
zbere, je s icer pomemben , ko ac 
razprši na s to razl ičnih koncev, 
pa izgubi svojo vrednost . Rešitev 
j e v us tanov i tv i s a m o u p r a v n e in-
t eresne skupnost i za preskrbo 
Gorenjske, v kateri bi v s e občine 
združevale denar in ga usmerjale 
v večje naložbe. Interesna skup-
nos t bi tudi napravi la r e d m e d 
udeleženci v kmet i j ski repro-
dukcijski verigi , na trgu i n pri 
t i s t ih organizaci jah, k i z ne-
kol iko ugodnejš imi p o n u d b a m i 
na Gorenjskem pobirajo le sme-
tano«, n ičesar pa ne v lagajo . 

H. Je lov f i an 

Izpolnitev vo jaške obveznos t i - Pred dnevi so mladinci u mnogih 
krajev odili v enote naše armade Sirom domovine na odslužitev vo-
jaškega roka. Tako je bilo tudi v Škofii Loki, kjer so fante pred 
odhodom zbrali na krajši svečanosti v občinski skupščini. Tod so jini 
predstavniki občinske skupščine, družbenopolitičnih organizacij m 
enot armade ter teritorialne obrambe zaželeli prijetno pot m Se 
srečnejšo vrnitev, obenem pa so jim dali več koristnih nasvetov za 
uspešno izpolnjevanje vojaške obveznosti med bivanjem v armadi m 
pozneje. (S) - Foto: S. Saje 

Pogovor 
namesto papirja 
P o l i t i č n a m o č s i n d i k a t a 
j e v e l i k a , a m o r a m o j o 
z n a t i o r g a n i z i r a t i z 
u r e s n i č e v a n j e m v r s t e 
z a p i s a n i h s k l e p o v i n 
s t a l i S č i n z u č i n k o v i t e j -
š i m i o r g a n i z a c i j s k i m i 
m e t o d a m i v s e h s a m o -
u p r a v n i h m e h a n i z m o v 
— P o g o j z a t o j e n e p o -
sreden f t ik z delavci in 
ne papirnata vojna 

(DOSLEDNO PO 
SAMOUPRAVNI POTI) 

»Delavec in delavski — 
red imata v sindikatu močno 
orožje, na katerega se lahko 

pripr« 
kongrese bomo v Sloveniji 
skušali oceniti, kako j e z raz-
vitostjo samoupravnih od-
nosov v sleherni organizaciji 
združenega dela in kako se 
ta ustavna pravica delavca 
uresničuje prek delegatske-
ga sistema, prek ibora «dru-
ienega dela na vseh politič-
nih ravneh. Ta naloga nam 

mm 

LJubljana - V kongresnem 
letu so družbena prizadevanja 
naravnana k dvema stolnicama t m B U r u m Več vprašanj . Eno 
razvoja: k poglabljanju in ures- — M tfee delovanja de-
n i f i e v a n m samouMvnega ijto- ,**tov I n . samo-
laja delavca v združenem delu - - - - —« 
^ k gospodarski stabilizaciji. 
Kako zveza sindikatov kot naj-
močnejša politična organizacija 
prispeva k uresničevanju obeh 
družbenih ciljev, smo povprašali 
Zdravka KBVINO, sekretarja 

ubli&kega sveta Zveze sin-
atov Slovenije. 

l avsnn svswv »»„ — 
upravnih delavskih kontrol. 
O obeh samoupravnih meha-
nizmih, ki fte nista docela 
uveljavila svoje dri* bene 
vloge, bo a s konfreeu poee-
bejtekla beseda. Zbori zdru-
ienega dela morajo v prihod-
nje spregovoriti o konkretni 

problematiki združenega de-
la, se opredeljevati do pro-
blema pomanjkanja repro-
materialov, zaostriti potrebo 
po izvozu, postaviti pod trgu 
vprašaj družbenoekonomske 
odnose v združenem delu. 
Ena od današnjih slabosti so 
tudi neusklajeni samouprav-
ni akti. Naloga sindikata in 
ostalih dejavnikov politične-
ga sistema je, da pospešijo 
usklajevanje samouprav-
nega prava z zakonom o 
združenem delu in ustavo. 
Da bi bili v sindikatu učin-
kovitejši, bi se morali 

delavskih svetov in člani 
samoupravnih delavskih 
kontrol o njihovih nalogah 
pri izgradnji političnega si-
stema. Največ pripomb ima 
k odgovornosti do sprejetih 
sklepov in nadzoru njiho-
vega izvrftevanja. Tu mora-
mo biti konkretnejši, dosled-
nejši, konsekventni in strogi 
do tistih, ki zanemarjajo 
prenašanje sklepov v prak-
so. Seveda pa ne gre pozabiti 
na podporo tistim, ki se 
dii ijo sprejetih načel.« 

»Predmet naše stalne dejav-
nosti je stabilizacija. Sindikat 
bo v prizadevanjih spodbudil 

;ibanj: za boljšo produk-
večji dohodek, manjše 

boljšo tehnologijo, 

nosov na eni strani, na drugi pa 
nagrajevanje po delu, ki nam ga 
še ni uspelo v celoti razviti Za 
težaško in ustvarjalno delo 
bomo morali storiti še več, meri-
la pa oblikovati po načelu: vsa-
komur po delu in sposobnostih. 
Posebej bomo morali obravna-
vati tudi izgubaše in z vseh zor-
nih kotov osvetliti razloge za 
njihovo gospodarsko stisko. 
Prva priložnost za to bo analiza 
polletnih rezultatov gospodar-
enja Zaščitna funkcija sindi-

kata ne izgublja pomena, ven-
dar mora sloneti na delu.« 

Sindikat 
»rganizirati na tak 
ki bo omogočal * i v 

t 

vrsto gi 
tivnost, 
stroške 
učinkovitejšo organizacijo in 

'ali 

več 
pogovarjati s predsedniki 

UUimUVItCjau m j i u i u « i v . j v 

večjo kvaliteto dela. Vse to je 
povezano z izvozom. Na tujem 
trgu namreč preverjamo pro-
duktivnost in uspešnost našega 
delavca. Skupno in splošno po-
rabo bomo morali zajeziti v 
okvire, za katere smo se dogo-
vorili. Aktualno je tudi vpraša-
nje planiranja, ki mora biti v 
resnem gospodarskem trenutku 
predvsem realno in naravnano k 
dolgoročnemu razvoju gospo-
darskih in družbenih odnosov. V 
gospodarstvu nas čaka dvoje 
nalog: povezovanje združenega 
dela na osnovi dohodkovnih od-

(MANJ PAPIRNATE 
KOMUNIKACIJE) 

»Kako sindikat obvladuje 
vsa ta družbena vprašanja? 
Pred kongresom bomo mora-
li oceniti, ali zna sindikat 
storiti vse, kar od njega 

"uhniti 
P* 

nem živem stiku ali 

zahtevajo. Ali zna^risluhi 
delavcu, ali je z njim v prist-
nem živem stiku ali pa 
morda š e p r e v e č forumsko in 
papirnato občuje z njim. V 
papirju se še vedno preveč 
izgubljamo. Zdaj je čas, ko 
imamo raznih sklepov in sta-
lišč dovolj, ko bo vendarle 
treba preiti od zapisnikov k 
dejanjem V praksi so nam-
reč problemi, ki smo jim bili 
do zdaj teoretično kos, ni-
smo pa Hb znali deiansko od-

praviti, 
zdaj < 
način, «*»» ~—•> —•» 
stik z delavcem, ki bo zago-
tavljal praktično uresniče-
vanje naprednih sklepov. 

Pred kongresom bi rad opo-
zoril tudi vse osnovne sindi-
kalne organizacije, občinske 
svete in gorenjski medobčinski 
svet zveze sindikatov, naj se še 
bolj zavzame za kadriranje v 
republiški svet. Najmanj polo-
vica članstva republiškega sveta 
bi morali biti delavci iz nepo-
sredne proizvodnje, tako da bi 
resnično prišel do izraza avten-
tični delavčev interes in ne 
debata političnih profesional-
cev. Izbrati moramo najsposob-
nejše; take, ki se bodo mali za-
vzemati za uresničevanje skle-
pov in dosledno odgovornost. 
Republiški svet mom biti odraz 
dejanske strukture slovenskoga 
združenega dela. . 

Treba se j e »vedati resnosti 
tega obdobja, hkrati pa ne poza-
biti na realni optimizern, revo. 
lucionarni žar, P ^ ^ ^ T 
lavskemu razredu, ko si !*»»<£ 
varno Prebrodi^ n a ^ n e 

S i ® « 
stalna naloga, Ingres » t e 
nekakšna prelomnica, od Kate-
rega bomo premaknili stvan v 
praksi.« D. Z. Zlebir 



GOSPODARSTVO 

Spremenjen družbeni plan Kmetijstvo 
rabi trajnejše rešitve letom in pol načrtovali 10-odstotno 

rast izvoza, realno pa so usj>eli i/vo-
ziti le za 0 7 odstotka več kol leta 
1980. Kaj takega se v prihodnje ne 
bo smelo več zp«Kii. če nai občin 
sko gospodarstvo postavi na trdne 
temelje. Temelj prihodnejga načrto-
vanja ho torej moralo hiti dobro go-
spodarjenje. več uspeha v proizvod-
nji in šele na dr»"jem mestu poraba. 

Ko so oblikovali smernice spreme-
njenega razvojnega načrta, so nosil-
ci planiranja ves čas poudarjali nuj-
nost realnega načrtovanja za v pri-
hodnje. Nerazveseljivo stanje, vidno 
v gospodar jenju zadnjega leta in pol, 
je namreč i udi odraz prevelikih želja 
in preskromnih proizvodnih ambicij. 

I). Z. Žlebir 

Kamnik — Kamniški izvršni svet 
ie ugotavljal, da v poldrugem letu 
kamniškemu gospodarstvu ni uspelo 
dooeči načrtovane stopnje razvoja. 
Te ugotovitve so narekovale spre-
membe in dopolnitve srednjeročnega 
načrta. Izvoznih načrtov niso 
zmanjševali, saj mednarodna delitev 
dela pomeni ekonomsko nujnost, 
brez katere ni moč premagati seda-
njih težav. 

Nujne so spremembe pri načrto-
vanih naložbah, kjer se bo moralo 
kamniško gospodarstvo soočiti z dej-
stvom, da lahko porabi toliko, koli-
kor proizvede. V dopolnjenem sred-
njeročnem načrtu bodo glede inve-
sticij prizadete zlasti družbene de-
javnosti. Zaradi obnove osnovnih šol 
v Mostah, Tuhinju, Nevljah in v 
Kamniku bodo nove objekte odložili 
v naslednjo petletko. Odpovedali so 
se tudi novogradnjam v otroške 
vrtce, za varstvo otrok pa so našli 
zasilno rešitev v polni izkoriščenosti 
sedanjih zmogljivosti. Posebno vpra-
šanje so naložbe v zdravstvo. Tu so 
doslej s samoprispevkom zbrali le 
četrtino potrebnih sredstev za nov 
zdravstveni dom. O sredstvih samo-
prispevka bodo še odločali. 

Velike rezerve ima kamniško go-
spodarstvo v doslej slabo izkoriščenih 
gospodarskih vejah. Malemu gospo-
darstvu, turizmu in kmetijstvu bodo 
namenili več pozornosti. Ob prizade-
vanjih za večji izvoz, ki mora kljub 
slabim rezultatom minulega leta in 
pol ostati razvojna stalnica, v Kam-
niku spodbujajo k zunanjetrgovinski 
menjavi tudi delovne organizacije, 
ki doslej niso izvažale, zlasti manjše. 
V planskih dokumentih so pred 

Novi republiški dogovor, ki govori o ukrepih za spodbuja-
nje pridobivanja hrane, in zahteve klavničarjev po kr i t ju 
razlike med ceno mesa, kupljenega v Sloveniji in na Hrva-
škem, kamor so se zaradi pomanjkanja živine morali 
usmeriti, postavl jajo pred občinske izvršne svete nove ob-
veznosti — Tak način reševanja je zapleten in zato drag, 
vrh tega pa kra tkoročen — Trajnejša rešitev je vsekakor v 
urejenih cenah in usklajeni davčni politiki, meni tržiški 
izvršni sve4 

Tržič — Problematika razvoja kmetijstva in preskrbe s hrano po-
staja iz dneva v dan bolj zapletena, dolgoročne rešitve pa kljub naj-
različnejšim ukrepom, ki zadnje čase kar dežujejo, ni. Taka je bila 
osnovna ugotovitev izvršnega sveta skupščine občine Tržič, ko je v sre-
do razpravljal o tem, zakaj v mesnicah ni dovolj mesa in preučeval 
nove obveznosti na področju spodbujanja pridobivanja hrane, ki mu 
jih nalaga pravkar sprejeti republiški dogovor. 

V tržiški občini na leto ustvarijo okrog 150 ton tržnih viškov 
živine, 500.000 litrov mleka, 700 ton zelenjave in približno 300.000 ton 
krompirja. Trenutno najzanimivejše je vsekakor meso. V prvem pollet-
ju letos so tržiški kmetje oddali okrog 44 ton govejega mesa, medtem 
ko jim ga je škofjeloška klavnica v mesnice vrnila 67 ton. Odkup je bil 
enak lanskemu, manjši junija, zato pa znatno krepkejši spomladi, koje 
kmetom začelo primanjkovati krme. 

Kje torej je goveje meso? V hladilnih skrinjah, kot trdijo klavni-
čarji, ki za kritje razlike v ceni med kilogramom mesa, kupljenega v 
Sloveniji in na Hrvaškem, kamor so se morali usmeriti, zahtevajo od 
gorenjskih občin pet milijonov dinarjev? Delež tržiške občine, ki naj bi 
pomagal k premostitvi krize v juliju in avgustu, znaša 690.000 dinarjev. 

Iz sklada za razvoj kmetijstva in pridelovanje hrane tržiški občani 
že drugo leto namenjajo denar za najrazličnejše regrese in stimulacije 
kmetom. Novi republiški dogovor jim zdaj nalaga dodatne pospeše-
valne ukrepe v obliki premij za povečanje staleža krav in plemenskih 
telic, nadomestil za pridobivanje mleka, semenske pšenice in krompir-
ja, regresa za uporabo mineralnih gnojil in podobno. 

Koliko vse te obveznosti stanejo, v Tržiču še niso izračunali. Ča-
kajo tudi na tolmačenje dogovora, ki ubira zapletene poti med repub-
liškim in občinskim intervencijskim skladom, med živinorejsko poslov-
no skupnostjo in klavnicami. Tak način reševanja problemov zameg-
ljuje dejansko sliko in draži, je menil izvršni svet. Dolgoročna rešitev bi 
bila vsekakor v urejenih cenah in usklajeni davčni politiki. Dogovorili 
so se, da bodo na osnovi strokovnih analiz sprožili vprašanje v republi-
ški skupščini in zahtevali, da se namesto administrativnega urejanja 
problemov skozi očala samoupravljanja poišče pot, ki bo udeležencem 
v kmetijski verigi pomenila resnično in trajno spodbudo. 

Sicer pa, kot so ugotovili, rezerv v tržiški občini, posebno v nižjih 
predelih, ni. Nekaj več bi se dalo pridelati še na posameznih hribovskih 
kmetijah, kjer je zemlja razdrobljena, kmetje so stari, nesodoben način 
proizvodnje pa tudi ne daje vrhunskih rezultatov. 

H. Jelovčan 

Šola v tovarni 
Tržič — Kadrovska politika v tr-

žiški Bombažni predilnici in tkalnici 
se je morala dolga leta prilagajati 
ponudbi. Dokaj zastareli programi, 
povprečni osebni dohodki in nepri-
vlačni delovni pogoji so mlade do-
mačine, zlasti strokovno podkovane, 
odvračali. Obdržala se je le ge-
neracija kvalificiranih delavcev, ki 
se je vključila v povojno izgradnjo 
tovarne, medtem ko so novi prihaja-
li največ iz drugih republik in 
pokrajin. 

Tak način zaposlovanja je pri-
našal s seboj vrsto socialnih pro-
blemov, fluktuacijo, visoko stopnjo 
bolezenskih izostankov in nena-
zadnje tudi slabšo delovno dis-
ciplino. Kaže pa se še v kadrovski 
strukturi; od 1234 delavcev jih je kar 
648 brez osnovnošolske izobrazbe, 
275 jih ima osemletko, 181 poklicno, 
100 srednjo ter 27 višjo ali visoko 
izobrazbo. 

Čeprav je Bombažna predilnica in 
tkalnica vseskozi vodila načrtno 
štipendijsko politiko, tudi na tem 
področju ni dosegla pomembnejših 

uspehov. Tekstilna veja je zaradi ši-
rokih možnosti drugje ostajala ne-
zanimiva. 

Šele v zadnjem letu, dveh so se 
stvari spet začele premikati na bolje. 
Trenutno ima Bombažna predilnica 
in tkalnica 49 štipendistov, za nasle-
dnje šolsko leto pa je razpisala 29 
štipendij, predvsem v tekstilni us-
meritvi. Pripravništvo bo omo-
gočila vsem, ki so letos sklenili izo* 
braževanje, glede na nov projekt ste-
klenih vlaken pa ne bo težav niti za 
stalno zaposlitev. 

Zanjo se zanimajo tudi neštipen-
disti, ki jim zaostrena zaposlitvena 
politika pripira vrata v delo, razen 
tega pa jih privlačijo možnosti na-
daljnega razvoja tovarne, boljši 
medsebojni odnosi, osebni dohodki 
in delovni pogoji. Tako tovarna po 
dolgem času spet nima težav, kako 
naj pritegne višje in visokostrokovne 
kadre, nekateri se celo vračajo 
vanjo. 

Precej problemov pa Bombažni 
predilnici in tkalnici Tržič pov-
zročajo nadomestne zaposlitve v ne-
posredni proizvodnji. Letos bo odšlo 
v redno upokojitev petdeset de-
lavcev, največ kvalificiranih, pri-
bližno toliko, čeprav se tega ne da 
načrtovati, pa se jih bo najbrž in-
validsko upokojilo. Delovni pogoji 
so v tekstilni industriji še vedno 
težji kot v drugih vejah in se jih 
bistveno ne da izboljšati. Tako je 
bilo samo v prvem polletju v tovarni 
devetnajst invalidskih upokojitev. 

Narava dela povzroča hrbtenična 
obolenja, bolezni dihal in ožilja in 
nekatere druge, ki se jih ne da ozdra-
viti, zato je zahteva Tržičanov o 
beneficiranem stažu za tkalke, pre-
dice in šivilje povsem utemeljena. 
Zdaj težave rešujejo, kolikor se pač 
da, s premestitvami na lažja dela, 
dogovorili pa so se tudi, da delavec 
pet let pred upokojitvijo obdrži pop-
rejšnji višji osebni dohodek, če ga na 
novem delu ne doseže. 

Trenutno v Bombažni predilnici 
in tkalnici priučujejo 32 delavcev, 
osemnajst pa jih nameravajo še 
sprejeti. Razen tega jim manjka pet-
najst mojstrov in dvajset pod-
moistrov. Pogoji za priučevanje so v 
oddelkih, kjer ropota, skoraj ne-
mogoči. Zato so se odločili, da jeseni 
spet odprejo lastni izobraževalni 
center. Učni prostori bodo opre-
mljeni s stroji in drugimi sodobnimi 
pripomočki, saj programi vsebujejo 
predvsem praktična znanja, razen 
tega pa bo delavnica rabila še za ob-
likovanje vzorcev.' 

H. Jelovčan 

prva nagrada 
stanovanjskih razmer delavcev, kul-
turnega in športnega življenja, po-
moči v stiski, skrb za upokojence, 
bolne in invalide ter socialno ogro-
žene delavce, je dosežena socialna 
varnost delavcev. 

Francu Omanu 
KRANJ - Na svečani seji 

sveta Zveze Sindikatov v Beog-
radu, dne 9. julija 1982 je bilo 
podeljenih 6 nagrad in sicer 2 
prvi, 2 drugi in 2 tretji nagradi. 
Francu Omanu, direktorju IBI 
Kranj, je bila podeljena prva 
nagrada za inovacijo na podlagi 
napredka pogojev in humaniza-
cije dela. 

Ob podelitvi te nagrade je prav, da 
se —'aj bežno spomnimo na celoten 
razvoj IBI-j a, posebno pa še na 
revolucionarni preobrat dela, poslo-
vanja in uspehov ob uresničevanju 
inovacije »Neprekinjeni proces pro-
izvodnje od vlaken do gotovih iz-
delkov«. Vzporedno z uresniče-
vanjem te inovacije so se spreminjali 
in izboljševali tudi pogoji dela v 
sami proizvodnji. Dobri finančni 
rezultati kot posledica porasta 
dohodka pa so omogočili tudi 
izgradnjo in sodobno ureditev ob-
jektov družbenega standarda od 
menze, počitniških domov, splošne 
in zobozdravstvene ambulante, ot-
roškega vrtca, prostorov družbe-
nopolitičnih organizacij, sejnih dvo-
ran, knjižnice itd. Vse te pridobitve 
so bistveno izboljšale življenjski 
utrip kolektiva. Skozi znaten porast 
osebnih dohodkov zaradi večje pro-
duktivnosti dela, skrb za ureditev 

Pomanjkanje 
deviz in materiala 

Prašiči iz farme iz Stične 

Franc Oman je prvi, ki je v 
Sloveniji prejel nagrado za ino-
vacijo na podlagi napredka po-
gojev in humanizacije dela. 

Nekoč zapostavljeni tekstilni de-
lavec je tako po zaslugi uveljavljene 
inovacije dobil mesto v družbi, ki mu 
pripada z ozirom na njegov delež, ki 
ga daje celotni družbeni skupnosti. 

SKUPNOST ZA ZAPOSLOVANJE KRANJ 
Spremembe ^ 
med poklicnimi 
namerami 
in vkl juči tvami 
pri osmošolcih 
k ran j ske 
občine (2) 

Za tekstilno stroko med našimi učenci ni bilo 
zanimanja več let, razen za -poklic šivilje. Tudi 
letošnja generacija se je ob anketiranju odločala le za 
program tekstilnega konfekcionarja (19), za ostala 
dva programa tekstilni tehnik in tekstilni kemik pa je 
bilo malo zanimanja. Vendar pa se jih je vpisalo bist-
veno več - kar 30. Nekateri so se preusmerili iz smeri 
tekstilni konfekcionar, ker vseh niso mogli sprejeti, 
prišli pa so tudi iz drugih programov, kjer so imeli 
omeien vpis. V istem šolskem centru je tudi program 
obutvene tehnologije. Le dva učenca sta v anketi izra-
zila željo po tem poklicu, v program pa se jih je 
vnisalo kar 45. Za to usmeritev se odločajo predvsem 
dekleta, ki imajo manjše možnosti za vključevanje. 
Letos se jih je po zbranih podatkih kar 32 odstotkov 
preusmerilo iz drugih programov, kjer je bilo 
prijavljenih učencev preveč. 

Tudi za zdravstveno varstvo je zanimanje med 
mladimi daleč večje, kot pa so kapacitete šol in 
kadrovske možnosti. Zato tudi v zdravstvenih šolah ni 
bilo prostora za vse, ki bi se hoteli vključiti. Kar 96 
učencev, kar je skoraj desetina celotne generacije, je 
želelo v ta program. Sprejetih je bilo\e 44 Med vsemi 
programi je znižanje od želja do vključitve naivišje 
prav v tem programu, kar pa je glede na potrebe po 
teh kadrih tudi nujno. 

Večje razlike med namerami in vključitvam, ugo-
tavljamo tudi pri naravoslovno- matematični usim-

ritvi. Ob anketiranju učenci še niso imeli jasnih poj-
mov, kaj ta usmeritev predstavlja. Do vpisa se je 
zanimanje dvignilo za več kot 100 odstotkov, 
kapacitete pa so bile za vse prenizke. Tako je vpisanih 
manj, kot se jih je želelo vpisati. Preusmeriti se jih 
je moralo 12, ki so se vpisali na pedagoško usmeritev 
in v računalništvo, ki sta v okviru istega šolskega 
centra. 

Zanimive so tudi primerjave med zanimanjem 
mladine za vojaške šole in šole za miličnike in med 
dejanskimi vključitvami. Zanimanje mladine za te 
poklice ni več tako majhno kot pred leti. Že v anketi 
se je za te poklice odločalo 23 fantov, 30 se jih je tudi 
vpisalo v vojaške šole in v šolo za miličnike, sprejetih 
pa je bilo le 6. Pogoji za sprejem, predvsem zdrav-
stveni kriteriji in tudi šolski uspeh so tako zaostreni, 
da je sprejetih le malo kandidatov. 

Predvidenega razmerja med proizvodnimi in 
neproizvodnimi programi pri prvi generaciji še nismo 
Uspeli doseči. Predvideno razmerje 70:30 v korist pro-
izvodnih programov v kranjski občini ni bilo doseženo, 
pač pa je razmerje 60:40. Med neproizvodne programe 
štejemo tudi blagovni promet in naravoslovno-mate-
matično usmeritev, kar pa ni čisto prav. Ob drugačni 
klasifikaciji bi tudi v kranjski občini predvideno 
razmerje dosegli. 

Pretežna večina celotne generacije se je vpisala v 
usmerjeno izobraževanje. Le 2,4 odstotka vseh se je po 
osnovni šoli zaposlilo in tako za sedaj zaključilo izo-
braževanje. Zelo malo se jih j e odločilo za skrajšane 
programe. Teh je bilo le 1 odstotek, vsi ostali pa so 
se vključili v srednje programe. Kljub temu je bilo 
učencev za vsa prosta mesta premalo. Šolske zmog-
ljivosti so bile za nekaj sto učencev večje od zaključu-
joče generacije. Zato je vseh učencev za vse programe 
enostavno zmanjkalo«. 

Kljub temu ugotavljamo, da je situacija glede na 
kadrovske potrebe združenega dela ugodnejša, kot je 
bila prejšnja leta. Ali pa bo tako tudi ostalo, bomo 
videli potem, ko se bodo učenci razporedili v programe 
II., IV. in V. zahtevnostne stopnje. Kadrovske potrebe , 
so 'večje po delavcih III. in IV. stopnje, tehnikov 
- kar je V. zahtevnostna stopnja pa je marsikje že 
dovolj in preveč. Do končne ocene bomo torej morali 
še nekaj časa počakati. 

Branka Košič 

V jeseniški železarni se zavedajo, da bodo zelo težko uresničili 
plansko proizvodnjo, sa j pr imanjkuje deviz in materiala do-
mačih te r tujih dobaviteljev 

Jesenice — Na domačem tržišču 
hudo primanjkuje surovin in poliz-
delkov, kar občuti tudi jeseniška 
železarna. Prav tako nima deviz za 
nakup na tujem tržišču. 

V železarni so načrtovali, da bodo 
dosegli 487.000 ton surovega jekla, 
povečali letno proizvodnjo grodlja 
za 170.000 ton in prodali veliko 
proizvodnje na tujem tržišču, ob-
enem pa oskrbeli domače kupce. Pri 
načrtovanju predvidene proizvodnje 
pa so izhajali iz pričakovane nabave. 

Za našlednjih sedem mesecev na-
črtujejo 7.600 ton polproizvodov z 
domačega trga in. 44.000 iz uvoza, 
vendar pa jih že zdaj skrbi, kako si 
bodo zagotovili material na tujem 
tržišču, saj bo v prihodnje manj de-
viznega združevanja s kupci. To raz-
liko bi morali nadomestiti za naje-
manje deviznih kreditov preko kup-
cev. 

Ob realiziranju načrtovane na-
bave surovin in polizdelkov bodo do 
konca letošnjega leta dosegli 
1.468.860 ton skupne proizvodnje, 
kar je za 48.440 ton manj kot so pla-
nirali v letu 1982. Realizacija v me-
secih julij do december bo za sedem-

mesečnim planom zaostala za 33.240 
ton. Zaostanki v primerjavi s 
planom bodo tudi pri gotovi proiz-
vodnji in sicer 9.130 ton v primerjavi 
z letnim planom oziroma 6.850 ton v 
primerjavi s sedemmesečnim pla-
nom. Ce odštejejo še nadplansko 
proizvodnjo ognjevzdržnega ma-
teriala, pa so ti izpadi večji za okoli 
3.500 ton. 

Ta ocena poslovnega rezultata 
jeseniške železarne do konca letoš-
njega leta izhaja iz dveh predpo-
stavk. V prvi so izhajali iz doseda-
njih prodajnih in nabavnih cen, v 
drugi pa predvideli 10 odstotne po-
dražitve. 

Razumljivo je, da ob takšni pro-
izvodnji in ob takšnih zastojih ter 
pomanjkanju materiala načrtujejo 
kar precejšen manjši dohodek. Z do-
hodkom ki ga planirajo, ne bodo 
mogli zadržati planskih razmerij pri 
delitvi čistega dohodka. Edini izhod 
je torej v povišanju cen, prodajnih 
in nabavnih cen železarskih surovin 
pa bi bil zaostanek za planom precej 
manjši in bi bila letna izguba 
železarne minimalna. 

D. Sedej 

Zaradi boljše oskrbe s svinjskim mesom je tudi radovljiška 
občina preko jeseniške klavnice pripravljena sodelovati pri 
rekonstrukcij i prašičje farme v Stični 

Radovljica — Maja leta 1981 je 
jeseniška Klavnica sklenila s temel j-
no organizacijo prašičjereja Stična 
samoupravni sporazum o združeva-
nju dela in sredstev za rekonstrukci-
jo prašičjerejske farme v Stični. Po 
tem sporazumu se je Klavnica zave-
zala, da bo združila sredstva v višini 
35 odstotkov celotne investicijske 
vrednosti in zagotovila prihodnjo 
dobavo prašičev iz te farme — 7.000 
letno. 

Po tem sporazumu za združevanje 
sredstev predvidevajo, da bodo v 
Stični prispevali 35 odstotkov vse in-
vesticijske vrednosti, nadalje jeseni-
ška Klavnica 35 odstotkov vredno-
sti, Klavnica Kranj 15 odstotkov 
vredinosti in Mesarija Litija 15 od-
stotkov vrednosti. 

Klavnica bi tako morala zagotovi-
ti več kot 61 milijonov dinar jev sred-
stev, ki pa jih sama ne bo zmogla. 
Prav zato so pripravili sporazum o 
porazdelitvi obveznosti pri sovlaga-

nju v prašič lerejsko larmo v Stični 
med jeseniško Klavnico, Specerijo 
Bled in skupščino občino Radovlji-
ca. Obveznosti so si prerazdelili zato, 
da bi v radovljiški občini zagotovili 
boljš(f preskrbo z mesom. Občina naj 
bi iz proračunskih sredstev nakazala 
Speceriji dotacijo v višini 2 milijona 
dinarjev, medtem pa naj bi Špecerija 
preko jeseniške Klavnice združila 
sredstva za farmo v višini 4 milijone 
dinarjev. Od tega je dva milijona 
lastnih sredstev Specerije Bled. 

Klavnica bo zato iz dobav, ki jih 
je sklenila s farmo, dobavila v 
radovljiško občino 2.000 prašičev 
letno. Če bi bile dobave iz farme 
manjše, kot jih predvideva samo-
upravni sporazum, se tudi finančni 
delež blejske Specerije zmanjša. 

Spcerija Bled bo prevzela odplače-
vanje kredita, ki ga mora najeti 
Klavnica zaradi sovlaganja v deležu 
27 odstotkov. 

D. Sedej 
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Prireditve ob prazniku 
Ob blejskem krajevnem prazniku je krajevna skupnost Bled skupaj 

z družbenopolitičnimi organizacijami in društvi pripravila vrsto zani-
mivih prireditev. , 

V petek, 16. julija, bo ob 17.30 uri odkritje skulpture Skupine IX 
v parku. 

V petek, 16. julija, bo ob 18. uri slavnostna seja skupščine 
delegatov v dvorani Kazine v Parku hotelu. 

V soboto, 17. julija, bo ob 15. uri srečanje borcev NOV za uošco. 
V soboto, ob 20. uri bo Blejski večer, koncert na osvetljenem 

jezeru s folklornimi plesi na terasi Park hotela. 
V nedeljo, 18. julija, bo ob 16. uri promenada folklornih skupin 

po blejskih ulicah, ob 17. uri pa srečanje folklornih skupin radov-
ljiške občine v festivalni dvorani. , 

V ponedeljek, 19. julija, bo ob 17.30 uri koncert mešanega 
pevskega zbora KUD Zasip v cerkvi na otoku. . . . . 

V sredo, 21. julija, bo ob 20.30 uri večer jugoslovanske fWWore 
v Festivalni dvorani. Nastopil bo Lado iz Zagreba. V sredo,,00,j«wo 
uri bo tudi koncert zabavno glasbenega ansambla Alpeklkvinte t 
in predstavitev para Kmečka ohcet Bled 82 v dvorani Kazine v 
Parit hotelu. . , . „ 

V četrtek, 22. julija, bo ob 17. uri p r o m e n a d n i koncert v 
v Zdraviliškem parku. Koncert bodo pripravili gorjanski godbeniki. 

V petek. 23. julija, bo ob 16. uri otvoritev Centra za 
pospeševanje domače in umetne obrti Grtmiče pri Bledu1 in1 ob 
19. uri otvoritev razstave akademske slikarke Melite Vovk v testi-
valni dvorani i)« Bledu. 

Kaj mislijo Blejci o Bledu 
Bled je danes lepo urejen, 

sprejema številne domače, pred-
vsem pa tuje turiste, ki se na 
Bledu prijetno počutijo. 

Na Bledu pa seveda živijo 
tudi domačini, ki imajo takšne 
ali drugačne probleme, želje in 
interese. Rešujejo jih v okviru 
krajevne skupnosti, v okviru 
delegatskega sistema in v druž-
benopolitičnih organizacijah. 

Kaj mislijo nekateri Blejci 
o Bledu, svojem kraju? 

odpravilo na sprehode. Na 
Rečici si krajani tudi zelo 
želijo vrtca, saj sta tako šola 
in vrtec kar precej daleč.« 

Krajani skrbijo za Bled 

Vzela se bosta Marica in Srečo 
Iskali smo in našli: gorenjski par, 
ki se bo poročil na blejski Kmečki ohceti — 
Najprej hec, zdaj gre pa zares 

Zgornja Lipnica pri Radovljici 
— Zgornja Lipnica, nedaleč od 
Radovljice je lep kraj, ki ga poznajo 

večinoma le domačini. Tu so trdne 
in velike kmetije z lepimi sen ožeti, 
tu so doma pridni in delavni ljudje. 

iVa blejski Kmečki ohceti se bosta vzela Marica in Srečo ... Foto. 
Sedej d 

KRAJEVNA 
SKUPNOST 
BLED 

čestita vsem delovnim ljudem in občanom 
za krajevni praznik ter za dan vstaje slo-
venskega ljudstva in želi v naprej ie več 
delovnih uspehov 

Večinoma so zaposleni v delovnih 
kolektivih okolice, domala vsi pa 
doma še kmetujejo. 

Tako je tudi pri Ponavčevih, kjer 
je doma Marica Janša. Marica je 
zaposlena v Iskri v Lipnici, vsak dan 
pa Imajo doma po delovnem dnevu 
v tovarni Še veliko dela. V hlevu je 
živina, polje mora biti obdelano. 
Marica je zato le redkokdaj našla 
čas, ki bi ga posvetila sebi, vendar je 
v minulih letih izredno rada so-
delovala v domačem dramskem 
društvu. V krajevni skupnosti Lan-
covo, kamor Zgornja Lipnica sodi, 
imajo prizadevno amatersko sku-
pino in veliko iger so že »postavili« 
na oder. 

Vendar Marice nismo obiskali 
zato, da bi jo povprašali po njeni 
aktivnosti v krajevni skupnosti. 
Marico so med prijavljenimi pari 
za blejsko Kmečko ohcet izbrali 
pri Turističnem društvu Bled v 
skupni akciji, ki smo jo orga-
nizirali skupaj z Glasom. Iskali 
smo primeren par za Kmečko 
ohcet, par kmečkega stanu in 
Marica se je prijavila. 

»Najprej sem kar v hecu 
povprašala, pa se je potem vse 
tako resno obrnilo, da se bom 
zdaj res poročila na ohceti,« 
pravi sramežljivo bodoča nevesta, ki 
ji je kar malo nerodno, da bo stopila 
pred matičarja v gorenjski »opravi« 
in ob pogledu številnih obiskovalcev. 
»A zdaj je, kar je,« se nasmeje. 
Prijazna in vljudna je, brž nam 

f>okaže Pusti grad nad hišo, razva-
ine gradu, ki jih pozna le malokdo. 

Njen izbranec je Srečo Melinc, 
doma s Trnovega ob Soči. Tudi 
Srečo izvira iz trdne kmetije, doma 
ima mamo, tako, da bo zdaj veliko 
presoje vredna odločitev, kje bosta 
mladoporočenca odslej kmetovala. 
Pri Ponavčevih imajo v hlevu štiri 
repe in dokaj veliko kmetijo, prav 
tako je za kmetijo treba skrbeti na 
Primorskem. 

»Se bomo že zmenili, tako, da 
bo prav« pravi veselo Marica, 
dostopna in prijazna. 

In seveda ne gre brez velevažnega 
vprašanja, ki se paru za kmečko 
ohcet pač mora zastaviti: kje in 
kako sta se spoznala? »Oh,« za-
mahne z roko Marica, »nekoč se je 
pri nas oglasil, po nekih oprav-
kih in saj veste, kako to g r e . . . « 

Seveda vemo. Bleski organizator-
ji so dobro izbrali in tako bodo 
Marico in Srečota predstavili v 
sredo, 21. julija, ob 20,90 uri v 
dvorani Kazine na Bledu. Oba 
bosta, postavna in vesela — v go-
renjski narodni noši. 

Na Mlinem so lepo uredili obalo... 

Marjeta Bačar je doma z 
Bleda, zaposlena pa je v pisarni 
krajevne skupnosti Bled in za-
torej dnevno spremlja proble-
matiko razvoja kraja: 

»V krajevni skupnosti si 
vsi prizadevajo, da bi pri-
sluhnili problemom, željam 
in interesom krajanov, ki na 
Bledu in v njegovi okolici 
živijo. Mislim, da je krajevna 
skupnost Bled v minulem 
obdobju reftila že vrsto, pred-
vsem komunalnih težav in 
da je danes Bled čist, lepo 
urejen s številnimi zeleni-
cami Pomembna pridobitev 
je obnova razsvetljave v 
zadnjem času, obnova, ki so 
ji jo Blejci že dolgo časa 
želeli.« 

Francka Kalan je doma z 
Rečice na Bledu: 

»Ne bi mogla reči, da bi na 
samem Bledu kaj manjkalo 
ali da bi kaj izrazito bodlo v 
oči krajane Bleda. Čeprav so 
v krajevni skupnosti v zad-
njem času že precej asfal-
tirali, je posebej v nekaterih 
naseljih ostalo nekaj poti 
neasfaltiranih. Te poti pa 
služijo tudi tulcem, ki pri-
hajajo na Bled in ee • radi 

Letos prvič so na Bledu odprli 
sprehajalno stezo pod vilo Bled, 
tako, da je za tuje in domače goste 
sprehod okoli jezera še lepši in še 
boli privlačen. Sprehajalna steza je 
nedvomno precejšnja popestritev 
turistične ponudbe Bleda. 

Krajevna skupnost Bled je letos 
namenila nekoliko več sredstev za 
vzdrževanje parkov in zelenic, kar se 
dobro pozna. Lepo je videti čiste in 
negovane zelenice, a ne le v središču, 
temveč tudi v neposredni blejski 
okolici. 

Prav tako je krajevna skupnost 
namenila dovolj sredstev za kon-
tejnerski odvoz smeti po naseljih. 
Caka pa jih še ureditev na starem 
blejskem pokopališču. 

Blejci pripravljajo dokumentacijo 
za rekonstrukcijo Prežihove ceste na 
Mlinem, investitor pa bo območna 
vodna skupnost, izvajalec pa Vod-
nogospodarsko podjetje Kranj. Ker 
se tudi Jarše z novimi stanovanj-
skimi bloki vedno bolj širijo, bo 
treba poskrbeti tudi za ustrezno 
cesto, saj so ceste postale preozke. 

Medtem ko je v občini že sprejet 
načrt za ureditev središča Bleda pa 
Blejci težko pričakujejo novelacijo 
urbanističnega načrta. 

V okviru krajevne skupnosti 
dobro delujejo družbenopolitične or-
ganizacije, krajevna skupnost se 
preko njih vključuje v vse po-
membnejše akcije. Uspešna so tudi 
številna društva, ki delujejo na 
Bledu in ki prinašajo s svojimi 
uspehi tudi številna domača in tuja 
priznanja. 

Ljudje se v krajevni skupnosti 
Bled znajo dogovoriti in tudi 
uresničiti posamezne akcije in rezul-
tat tega je, da je danes Bled lepo 
ureien, da ni večjih komunalnih 
problemov, ki bi motili tako kra-
jane kot obiskovalce. O vsem pa se 
dogovarjajo v okviru krajevne skup-
nosti in v okviru delegatskega 
sistema, ki so mu posvetili vseo 
potrebno pozornost. 5.300 prebival-
cev v Zagoricah, Zelečah, Gradu, na 
Rečici in na Mlinem je torej 
zadovoljnih, problemi pa, ki še 
ostajajo, pa so obveznost in naloga 
vseh v prihodnjem obdobju . . . 

Lovrenc Zupan z Bleda je 
med najstarejšimi krajani, saj je 
star 81 let, a še vedno izredno 
čil: 

»Bled je v zadnjem času 
doživel precejšen napredek, 
kar poglejte: zrasli so novi 
hoteli, Park, denimo in dru-
gi. Krajevna skupnost j e 
poskrbela, da so domala vse 
poti In ceste asfaltirane, zdaj 
Je tudi Unlonsko križišče 
Mrle. Jezero, ki je tako hud 
problem, se čisti, in kot 
slišim, je letos že znatno 
boljše, čeprav je šlo in bo šlo 
za njegovo čistočo veliko 
denarja. Le to je precej 
težko, ker v trgovinah 
zmanjka artiklov, ki jih po-
trebuieno Amačiai, fte bolj 
pa tWci, ki prihajajo k nam.« 

17. julija praznuje krajevna skupnost Bled svoj krajevni praz-
nik — Bled je danes lepo urejen, čeprav ostaja Se precej pro-
blemov, ki bi jihi radi rešili — Javna razsvetljava, vzorno 
vzdrževanje parkov in zelenic 

pustniške dneve ob jezeru, ki slovi po 
svoji lepoti doma in v tujini. 

Krajevna skupnost Bled je v svoj 
srednjeročni program razvoja napi-
sala vrsto nalog, ki jih je iz leta v 
leto tudi uresničevala. 

e Skupščina krajevne skupnosti je 
v letnem programu za letos, pro-
gramu, ki so ga že sprejeli, kot eno 
pomembnih nalog zapisala obnovo 
javne razsvetljave. Javno razsvet-
ljavo so že primerno uredili, tako na 
cesti za Pecovco k osnovni šoli Bled 
in križišču ceste za varen prehod 
otrok iz Jermanke in grada Pred-
računska, planirana sredstva za raz-
svetljavo so znašala 300,000 di-
narjev, montirali pa so tudi avto-
matske aparate za prižiganje svetilk. 

Dolgo časa so se krajani pri-
toževali nad avtobusnimi posta-
jališč i. Zdaj so jih postavili na 
najbolj »kritičnih« mestih, tako na 
Mlinem, na Rečici in pri Unionu. 

Letošnja splošna akcija krajanov 
Očistimo Bled je izredno lepo 
uspela, saj se jo je udeležilo veliko 
krajanov, ki so počistili v okolici 
domov, tako, da je danes Bled čist in 
lepo urejen. Namestili so tudi 
ustrezne obcestne označbe in znake 
v središču Bleda ter uredili ob-
jezerski del s tem, da so posekali 
preveč gosto rasla drevesa. Vod-
nogospodarsko podjetje Kranj pa je 
lepo uredilo obalo na Mlinem. 

V krajevni skupnosti Bled imajo 
pripravljen projekt za napeljavo 
krajevnega PTT omrežja za Dobe in 
Koritno. 

Nedavno tega so zrušili tudi 
stanovanjsko poslopje pri Unionu in 
tako odpravili ozko prometno blej-
sko grlo. Delavci Splošno gradbe-
nega podjetja Gorenje iz Radovljice 
so držali obljubo in prav lepo 
pospravili za seboj. Danes križišče še 
naprej urejujejo. 

Bled — Krajevna skupnost 
Bled praznuje 17. julija svoj kra-
jevni praznik, ki ga vsako leto 
obeležijo s številnimi kulturnimi, 
športnimi in drugimi priredit-
vami. 

Bled živi s turizmom in za 
turizem, zato je za krajevno skup-
nost še kako pomembno, da tekoče 
rešuje vse probleme, ki se pojavljajo 
pri Komunalni urejenosti kraja in 
pri drugih vprašanjih, ki jih obrav-
navajo v okviru krajevne skupnosti. 
Tudi od kraja samega je odvisno, 
kako zadovoljni bodo tujci, ki bodo dlajali na Bled, kako gostoljubni 

o domačini, s čim bodo postregli 
in kako nasploh bodo preživljali do-



KOM PAS 
JUGOSLAVIJA TOZD inozemski turizem 

turistična poslovalnica Bled 

priporočata svoje storitve in čestitata vsem delovnim ljudem 
ob krajevnem prazniku Bleda in k dnevu vstaje 

5. STRAN 

T U R I S T I Č N O D R U Š T V O B L E D 

čestita vsem članom in občanom za 

PRAZNIK BLEDA 

— 17. julij in vabi na prireditve, ki so 
organizirane v počastitev praznika 

TMEK. 13 .JUUM 1M2 BLED PRAZNUJE 

Prav prijetno je posedeti na terasi pred hotelom Park... 

Gostom ni dolgčas 
Na Bledu vsako leto v glavni 

turistični sezoni pripravijo Številne 
prireditve, tako, da gostom resnično 
ne more biti dolgčas. Turistično 
drufitvo Bled izda letne informacije, 
v katerih so natančno opisane vse 
prireditve, ki so turistom na voljo. 

Tako so v mesecih od junija do 
septembra promenadni koncerti v 
ZaraviliŠcem parku, koncerti, ki jih 
prinravijo godSe na pihala iz okolice, 
ro notelih ali na terasah so nastopi 
folklornih skupin tako znanih in 
priznanih kot tudi folklornih skupm 
amaterjev iz blejske okolice. Na 
Bled povabijo naše znane umetnike, 
glasbene, ki požanjejo velik uspeh 
kot tudi naše slikarske umetnike, ki 
razstavljajo v Festivalni dvorani. 

Poleg golf turnirjev na igrišču za 
Golf ter ostalih športnih tekmovanj 
organizirajo blejski hoteli za goste 
tedensko piknike na Homu nad 
Zasipom, tako, da se gostje med 
seboj spoznavajo, se pogovorijo in se 
vedno prav prijetno zabavajo. Ob-
vezna je tudi prireditev za lepotico 
Bleda v Kazini, ki razumljivo 
privabi številne obiskovalce. 

Največja prireditev pa je ned-
vomno blejska Kmečka ohcet, ki 
so jo prizadevni turistični blejski 
delavci pripravili tudi za letos. 
Ob blejski Kmečki ohceti, na 
kateri se »zares« poročita ženin 
in nevesta kmečkega rodu, doma 
z Gorenjske, se vrst i jo š t ev i lne 
e tnograf sko- tur i s t i čne priredit-
ve, ki so n a d v s e pr iv lačne za 
tujce in tudi domač im prava 
pos las t ica . Tokrat n a m e r a v a j o 
organizatorji pripraviti tudi raz-
stavo starin v Festivalni dvo-
rani, razstavo tistih predmetov, 
ki so jih pri kmečkem delu ali 
domačem opravilu uporabljali 
naši predniki. 

Za blejsko turistično ponudbo 
skrbijo tudi »fijakarji« pa »pletnar-
ji« in drugi, ki imajo kot blejska 
zanimivost vedno dovolj dela. In če 
ob vsem tem natanko premislimo -
resnično se na Bledu v sezoni 
marsikaj dogaja in resnično gostom 
po hotelih, domovih in pri zaseb-
nikih ne more biti dolgčas. 

vezenine bled 
tovarna čipk, 
vezenin in konfekcije Bled, n. sol. o. 

Vsem delovnim ljudem in poslovnim prijateljem 
Čestitamo za praznik Bleda, občinski praznik 
Radovljice in dan vstaje slovenskega ljudstva 

„ O b r t n o g r a d b e n o p o d j e t j e 

VSEM DELOVNIM LJUDEM IN POSLOVNIM 
P R I J A T E L J E M ČESTITA ZA PRAZNIK BLEDA 
IN DAN VSTAJE SLOVENSKEGA LJUDSTVA 

GRAD BLED 
I z v a j a m o vse v r s t e n i zk ih in v i sok ih g r a d e n j t e r nudi -
m o g r a d b e n e o b r t n i š k e us luge 

Kovinska delavnica 
Bled p. o. 
Sel i ška cesta 4 b 
tel. (064) 77-416, 77-417 

se pridružuje čestitkam za krajevni praz-
nik Bleda in štiridesetletnico vstaje slo-
venskega ljudstva 
Splošno, s tavbno in strojno ključavničarstvo 
Pr iporočamo se za nadaljnje sodelovanje s svojimi 
kval i tetnimi s tor i tvami 

DO Golfturist Ljubljana 
n. sub. o. 

E h I TOZD 
PARK HOTEL Park hotel Bled 

G TOZD 
GOLF HOTEL Golf hotel Bled 

za praznik Bleda, dan vstaje in občinski 
praznik Radovljice čestitamo vsem 
občanom in delovnim kolektivom 

KMETIJSKA ZADRUGA BLED 

čestita vsem članom in občanom 
za praznik Bleda in dan vstaje 

V vrtnarij i in cvet l ičarni opravlja vse vrtnarske in 
cvet l i čarske s tor i tve 

Poleg reprodukcijskega materiala za kmetijstvo prodaja 
tudi gradbeni material 

) 

c 

L M 

A 

M Hotelsko tur is t ično podjet je 
Bled z n. sol. o. BLED 
Hotelsko tur is t ično podjet je 
Bled z n. sol. o. 
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Grand hotel Toplice, hotel Jelovica, hotel Krim, 
hotel Lovec, Turizem in rekreacija, 
Igralnica — Casino 

Vsem delovnim ljudem in občanom čestitamo za praznik Btada, dan vataia in 
občinski praznik Radovljice ter se priporoča. 

i J 
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BURNA 
PEKINŠKA 
LETA 
O dogajanjih na Kitajskem so nas 
vrsto let poučevala prej novinarska 
ugibanja kot dejstva, zdaj pa 
poznamo tudi resnico 

Kako n a j bi se drugače politično izpostavljal z 
javnim pr iznanjem Maovi pobudi za krvavo zadušitev 
manifestacij na trgu Tien An Men 5. aprila 1976; 
takra t so namreč stotisoči ob komemorat ivm sloves-
nosti za premierom Zhou Enlai jem posredno demon-
strirali proti poznejši tolpi četverice. Prav tako se je 
Hua javno izrekel, da je ravnal Mao Zedong popol-
noma prav, ko je po teh manifestaci jah strmoglavil 
Deng Xiaopinga, takra tnega podpredsednika vlade 
oziroma vršilca dolžnosti premiera. Ta njegova poteza 
je bila do neke mere logična. Če bi priznal, da je bila 
Maova odločitev glede Deng Xiaopinga zmotna, bi se 
po logiki vsiljevalo sklepanje, da se je Mao »motil« 
tudi takra t , ko je Hua Guofenga določil za svojega 
naslednika, to je, za predsednika partije. Zato je Hua 
še dolgo v javnih govorih ponavljal geslo, da je treba 
»brez premora nadal jevat i kritiko Deng Xiaopinga in 
se upirati desnemu vetru, ki skuša postaviti na glavo 
obstoječe vrednote«. V običajnem jeziku je to pome-
nilo, da se je treba upret i rehabilitaciji vseh, ki so 
kakor koli veljali za Maove nasprotnike. 

Toda generali niso podprli Hua Guofenga proti 
četverici zato, da bi on nadaljeval nj ihovo politiko. 
J a n u a r j a 1977 se je pO zidnih časopisih - slovitih 
dazebao - začela kampan ja za rehabilitacijo Deng 
Xiaopinga. Eden od generalov je celo povedal, pod 
kakšnimi pogoji so radikalni Wu De ( takratni pekin-
ški župan), Wang Dongxing in Chen Xilian pod-
prli Hua Guofenga proti tolpi četverice: »Potrditi, da 
je bila kul turna revolucija uspešna, nadal jevat i kri-
tiko Denga in se upret i desnim vetrovom.« 

DRUGA VRNITEV DENG XIAOPINGA 

Hua je moral popustiti pritisku in je privolil, na j 
med partijsKimi kadri izvedejo anketo, da bi ugotovili, 
kaj mislijo o rehabilitaciji Deng Xiaopinga. Ze marca 
1977 je Hua na delovni seji C K izjavil, da je »Deng 
sicer delal napake, da pa je žel tudi uspehe in da v 
nobenem primeru ni bil vpleten v kontrarevolucionar-
ne izgrede 5. aprila 1976«. Navrgel pa je, da bo vseka-
kor še dolgo trajalo, preden se bo Deng vrnil v poli-
tično življenje. 

Deng se je 10. aprila s posebnim pismom zahvalil 
Hua Guofengu: ceni, da so končno le priznali, da ni bil 
vpleten v kontrarevolucionarne- dogodke 5. aprila 
1976; priznava tudi, da je zagrešil napake; kar zadeva 
delo, ki mu ga mislijo zaupati , pa prepušča odločitev 
centralnemu komiteju. Z drugimi besedami, jasno je 
dal vedeti, da o njegovi vrnitvi v politično-življenje ne 
bo odločal Hua Guofeng, marveč centralni komite, in 
da bo ta, ne pa Hua, sklenil, kakšno funkci jo bo Deng 
prevzel v novem vodstvu. Ali še drugače, opozoril je 
Hua Guofenga, da še ni legalizirano njegovo imeno-
vanje ne za predsednika par t i je ne za predsednika 
vlade. Več generalov, med njimi tudi Xu Shiyou, pa 
je neka jkra t povedalo, da šest Maovih pismenk (»do-
kler ti upravljaš, sem miren«) pomeni samo osebne 
poglede pokojnega predsednika in da te pismenke v 
nobenem pogledu ne morejo veljati kot odločitev 
centralnega komiteja. Stvar je bila jasna - Hua 
Guofeng ne bo mogel legalizirati svojega položaja 
kot predsednik par t i je in predsednik vlade, dokler ne 
bo uredil odnosov z Deng Xiaopingom. 

Jul i ja 1977 je CK zaupal Dengu važne funkcije. 
Postal je podpredsednik CK, podpredsednik vlade in 
šef generalštaba! 

Na vrhu kitajskega vodstva je bilo vzpostavljeno 
novo razmerje sil: Hua Guofeng kot prva osebnost, ki 
jo podpirajo preživele frakcije iz kul turne revolucije; 
maršal Ye J ianving kot druga osebnost v hierarhiji, 
označen kot steber politične sredine; in Deng 
Xiaoping, tako imenovani radikalni reformator, kot 
t re t j a osebnost. Vendar je Hua slabe tri mesece prej 
— 4. aprila 1977 — izjavil predstavniku švedske mar-
ksist ičn o-len in istične part i je Rolandu Pettersonu, ki 
je bil na obisku v Pekingu: »So l judje, ki zanikajo, da 
je bila ku l tu rna revolucija uspešna. Proti nj im se je 
treba boriti.« O Dengu pa je rekel: »Seveda mu je 
treba dati kakšno delo, toda ne smemo pozabljati , da 
je zagrešil hude napake.« 

~ Tudi v tem je določena logika. Će bi se odrekli os-
i j novnim postulatom kul turne revolucije in jih zavrgli, 

bi se ne mogli ustavit i samo pri tem. Plaz bi se sprožil 
in stresla bi se vsa zgradba. Treba bi bilo raziskati, 
zakaj je sploh nastala kul turna revolucija, in tako bi 
prišli do konflikta med obrambnim ministrom Peng 
Dehuai jem in Mao Zedongom zaradi »Velikega skoka 
naprej«, ki se je leta 1959 končal z velikim gospodar-
skim polomom. Če bi segli tako daleč, bi bilo t reba 
kritično oceniti Maovo odločitev, da zamenja Peng 
D e h u a j a z Lin Biaom in nemara Peng Dehua ja celo 
rehabilitirati. (Konec leta 1978 je bil Peng Dehuai 
kl jub odporu Hua Guofenga rehabilitiran.) Tak 
proces bi pripeljal celo do zahtev, da se rehabilitira 
Liu Shaoqi, ki je v konfliktni situaciji 1959 prevzel od 
Mao Zedonga funkci jo šefa države. (Liu Shaoqi je bil 
rehabilitiran februar ja 1980.) K je bi se plaz ustavil? 
Zato se je Hua skušal utrdi t i na tejle črti: »da« za 
odpiranje, toda v kontinuitet i . Tore j bi bilo to politič-
no odpiranje samo dodatek t istemu, kar je razvoj pri-
nesel po razglasitvi LR Kitajske, med kul turno revo-
lucijo in po Maovi smrti. 

SAMOKRITIKA V SLOGU MARKA ANTONIJA 
Hua Guofeng je privolil v vrnitev Deng Xiaopinga 

pod pogojem, da opravi samokritiko. Bolje bi bilo 
zanj, če tega ne bi zahteval, kaj t i Dengova samokri-
tika je bila oster napad na vso dotedanjo politično 
prakso na Kitajskem. 

»Da«, je priznal Deng, »nisem imel prav, ko sem se 
jezil na predsednika Mao Zedonga, ko me je na začet-
ku kul turne revolucije poslal v Jiangxi na prevzgojo. 
Predsednik Mao me je sprejel, preden sem odšel. 
Rekel mi je, da sem v svojem delu pokazal sposobnost, 
da pa sem delal na slepo in nisem upošteval razred-
nega boja. Zato me pošilja v Jiangxi, kjer se bom 
prekalil v praktičnem delu. Takra t sem predsedniku 
odvrnil, da bi v svojem praktičnem delu ravnal bolj 
modro, če bi se zgledoval po Lin Biau, če bi si znal iz 
enega »da« ali enega »ne« spletati lovorove vence, ali 
če bi tako kot Lin Biao napadal in kritiziral vse in vsa-
kogar. Predsednik mi je rekel, da bo zgodovina po-
kazala, ali je Lin Biao ravnal pravilno ali ne, in da 
nimam razloga za to, da hi se kot konj vzpenjal na 
zadnje noge. Gledano naza j moram priznati, da je bil 
predsednik Mao genialno daljnoviden, ko je dopustil, 
da je Lin Biao zganjal svoj spektakel. Če ne bi bil 
dal Lin Biau prostih rok, se ne bi nikdar razkrilo, 
kakšna pošast je bil. Seveda, ta metoda nas je drago 
stala. Dežela je nazadovala, skoraj t j a do fevdal-
nega obdobja . . .« 

Deng je skromno zamolčal, da je zgodovina glede 
Lin Biaa dala prav njemu in ne Mao Zedongu, toda 
vsi, ki so poslušali ali brali njegovo samokritiko, so to 
očitno dejstvo prebrali med vrsticami. 

Deng je spremenil svojo samokritiko v antimaoi-
stično filipiko: »Pred ku l turno revolucijo sem se pre-
več ukvarjal z rutinskimi zadevami. Čim več sem imel 
stikov z Liu Shaoqijem, tem man j sem zahajal po na-
vodila k Mao Zedongu, ki me je grajal: ,Pogosto vam 
govorim o razrednem boju, da vas to že kar u t ru ja , sa j 
me vse poredkeje obiskujete. Preveč čepite skupaj s to 
ekipo (Liu Shaoqi, ki je predstavljal državno oblast, 
medtem ko je bil Deng takrat generalni sekretar parti-
je ) Nekega dne se bo zgodilo nekaj grdega. Le m mi 
poslušal predsednikov svet, ne bi bil odstavljen! In po-
zneje me je predsednik spet poklical k javnim poslom. 
V bojazni, da ga ne bi razočaral, sem zablodil v, kon-
cepcijo o štirih modernizacijah (glavni avtor te kon-
cepcije je bil takrat še živeči premier Zhou Enlai), v 
koncepcijo, ki ni znala ločevati bistvenega od nebist-
venega, glavnega od postranskega . . . Tako sem dal 
tolpi četverice priložnost, da me je zgrabila za rep in 
mi jih pošteno naložila po gi bi . . .« 

Čr tomi r Zoreč 

POMENKI O GORENJSKIH 
KRAJIH IN LJUDEH 
NA PODROČJU LJUBLJANSKIH OBČIN 

(34. zapis) 
Nadal ju jem pripoved o Rašici — 

slovenski vasi, ki jo je požgal nemški 
okupator že prvo leto svoje barbar-
ske strahovlade pri nas. Ker sem o 
tem zločinu že pisal v prvem zapisu, 
se velja zdaj še podrobneje seznaniti 
z vasico in hribom Rašico — kako je 
bilo.nekoč in kako je sedaj. To mi ne 
bo težko, saj sem na Rašico prihajal 
že v mladih letih kot izletnik in ta-
bornik, v letošn ji pomladi pa sem jo 
obiskal kar dvakrat . 

IZLETNIŠKA RAŠICA 

Tako je hote imenujem. Sa j je 
bila Rašica do vdora okupa-
to r ja pril jubljena izletniška 

točka: zaradi svoje bližine, nezah-
tevne strmine in obsežnega razgleda 
na posavsko ravan in vse t j a do Mo-
krca in Krima. Na sever pa se je 
odprl pogled na gorenjska polja in 
na bele skoraj pravljične Kamniške 
planine. 

Seveda pa nas je slejkoprej pri-
vabljalo na Rašico tudi »razisko-
vanje« sicer skromnega a vendar 
tako zanimivega kraškega podzem-
lja v skalnatem ostenju Reber tik 
nad vasjo Rašico. Skalovju pod ja-
mami pravijo Pod Sitom; eni od naj-
večjih jam, ki je bila v davnini men-
da celo obljudena, je ime Zidanica. 
Potem imamo še Veliko jamo, Lisič-
jo j amo ali Volčjo jamo, Hudičevo 
jamo in Špehovko. Na Kampežu, 
manjši planoti pod skalovjem, so po 
us tnem izročilu počivali Turki , da so 
se odduškali na svojih pohodih proti 
Gorenjski. Iz številnih jam so ob 
naših radoznalih obiskih sfrfotali 
tihi netopirji; v kolikor niso v temi 
obviseli na policah in na stropih. 
Lep pa pogled na - viseče jate 
polptiča-polmiši gotovo ni bil; prej 
srhljiv. Pa vendar je živalica tako 
neškodljiva! 

Sama vas Rašica leži na nadmor-
ski višini 425 m; vrh hriba Rašice pa 
je visok 641 m, torej se dviga kar 
216 m nad vasjo. No, da bi še vna-
prej ne zamenjavali imena vasi in 
vrha nad njo, se vrh Rašice sedaj 
imenuje Vrh S tane ta Kosca. 

Včasih je bila Rašica lična hri-
bovska vasica z vso potrebno 
»infrastrukturo«, kot bi rekli danes. 
Imela je svojo gostilno, svoj gasilski 
dom in svojo malo gotsko cerkvico 
sv. Križa, (v listinah se omenja že 
leta 1526). Tudi svoj lastni vodovod 
(napel jan iz Urhovega studenca in iz 
studenca Pod znamenjem) so imeli 
vrli Raščani , kot sami sebi pravijo. 

Do okupacije so se domačini pre-
življali s kmetovanjem, umno sad-
jerejo in uspešno živinorejo. Zavet-
nega polja je bilo za nezahtevno vas 
kar zadosti. 

MUČENIŠKA RAŠICA Ne morem drugače imenovati 
požganih slovenskih vasic -
čeprav so skoraj vse v celoti 

po osvoboditvi obnovljene. Četudi je 
tudi res, da je bila Rašica le izseljena 
in požgana; drugje pa je okupator 
vaščane postrelil ali pa kar žive zme-
tal v goreče domačije. 

Danes je Rašica že kar. nova vas. 
Kar preveč nova in delno skažena z 
nasilno modernimi gradnjami. Spo-
meniško varstvo, varstveniki okolja, 
arhi tekt i in urbanisti se tu niso po-
sebno izkazali. Vas skoraj ne sodi 
več v to lepo naravno okolje. Nika-
mor se ne premakne obnova v ognju 
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Rašica: spomenik v obnovljeni vas 

močno poškodovane stare vaške 
cerkvice Tudi pomnik (prepros t 
kamni t kvader), ki ga je zasnoval 
arhi tekt Marko Slajmer, j e le 
preskromna oddolžitev mučenišk i 
vasici. Pa še postavljen je na t ako 
neroden kraj , visoko nad c e s t n i n 
ovinkom. 

Napis na spomeniku slove: 
Poleti 1941 se je iz gozdov nac 

Rašico širil junaški odpor zasužrije 
nega slovenskega ljudstm. Da bi gc 
štrli, so fašistične tolpe 20. 9. 194. 
požgale vas, prvo v Sloveniji, vašča 
ne pa izgnali. 

Na Rašici, ki je ostala k sreč i * 
vedno vsaj po videzu kmečka va? 
živi nekaj čez sto domačinov, s ta 
rejši so doma, mlade pa mika zaslu 
žek v dolinski industriji . Le neveste 
iz ravninskih krajev se n e r a d e p r i 
može v hribe. To je pa splošen p 0 ja \ 
— povsod po svetu. Le t i s t o pć 
gotovo še velja: če hoče nioža^ 
dobiti dobro, marljivo in delovni 
ženo, n a j gre v hribovske vasi ponjo 

Sicer pa tudi na Rašici že hrm 
t raktor j i s svojimi priključki. Da-
našnja Rašica noče biti n a z a d n j a š k i 
vas. 

VRH RAŠICE ALI VRH 
STANETA KOSCA Ze pred leti, ko so gradili p i a . 

ninski dom Rašiške č e t e n« 
vrhu Rašice, je bila v o z n a po: 

od vasi do vrha kar dobro oskrbo-
vana. Nalivi in vožnje težkih 
tovornjakov pa so s t rudom zgra jen i 
cesto tako poškodovali, da j e \ e 2* 
pešačenje po n je j možno. D o b r o uri 
zložne hoje je do vrha. 

Preden pa pnsopeš do Planinskega 
doma, prebereš na v skalo ob p o t 
vklesan napis: 

Na tem območju je bita 28. 7. /94: 
ustanovljena Rašiška četa, ki se/ 
tod bojevala proti okupatorju m d< 
mačim izdajalcem. 

Ob kovinastem ogrodju razgledne 
ga stolpa na vrhu - s trel jaj d a l e č od 
Doma - je pr i t r jena plošča z napi 
som: „ 

Na tem mestu je bil 17. 8.1941 1 
začetku vstaje slovenskega ^ tjudstu 
ustanovljen Kamniški bataljon, ki]< 
zajel borce od Save do Kamniška 
strani. 

obramba— 
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I DESANT NA DRVAR 
ALI SKOK V PRAZNO 

»Kaj pa si počel toliko časa?« ga je vprašal 
Stanko. 

»Bilo je več brzojavk, dešifriral pa sem le 
najpomembnejšo,« je odgovoril radiotelegra-
fist in dal S tanku besedilo. 

Ukaz je bil kratek in jasen. Sef obvešče-
valnega centra 7. korpusa Milan Pišler je 
zahteval, na j nemudoma preverijo, če je spo-
ročilo o nemških namerah glede napada na 
Drvar resnično in odkod izvira. 

SESTANEK V NEMŠKI POSTOJANKI 
Brž ko sta prebrala obvestilo, sta se dogo-

vorila, na j Jože . naslednjega dne krene v 
Sežano in se sestane s Tone tom, ki je bil tam 
v službi. Naloga je bila težavna, pot pa 
nevarna. Res pa je, da je bil Jože sposoben 
obveščevalec in da je večkrat odhajal v 
Sežano. Bil pa je tudi že v Trs tu z namenom, 
da bi razkril neko nemško skrivnost. T j a je 
odhajal preoblečen v duhovnika ali bolničar-
ja, nekoč pa se je iz mesta vrnil v kamionu 
skupaj z nemškimi vojaki. 

»Kako pa misliš opraviti to pot?« ga je 
vprašal S tanko. 

»Imel bom dokumente, po katerih bom 
igral vlogo trgovca,« je odgovoril Jože. 

»Svetoval ti bi največjo previdnost in glej, 
da se z ju t r a j takoj vrneš,« mu je pred 
odhodom naročal S tanko. 

»Prišel bom zanesljivo, razen v primeru, če 
bi se mi ka j primerilo med potjo,« je odvrnil 
Jože. 

Prot i Sežani se je odpeljal ponoči na 
kolesu, pod suknjičem pa je imel pištolo. Vozil 
se je po stranskih poteh in skozi gozdove. Ko 
se je pripeljal v bližino vasi Prelože, je iz smeri 
Lokev zaslišal dva strela. Jože se je 
nemudoma umaknil v gozd, po kratkem za-
s tanku pa je spet zahajal kolo in vozil še 
hi treje. 

Oh cesti sta bili dve hiši, ki ju je dobro 
poznal. Ko pa se je približal prvi hiši, je pred 
njo nepričakovano zagledal nemškega stra-
žarja, kako se sprehaja gor in dol. To ga je 
presenetilo, ker je vedel, da prejšnjega dne 
tam še ni bilo Nemcev. Zato je v velikem loku 
obšel to nevarno mesto in nadaljeval pot proti 
Sežani 

Čeprav je imel ponarejene nemške do-
kumente, je bil v Sežani zelo previden, kaj t i 
Nemcem ne moreš nikoli verjeti. T a k o je 
prispel do neke hiše blizu nemške Komande 
mesta. Povzpel se je po stopnicah do vrat , 
potrkal in tiho poklical: 

»Tone, Tone!« 
Čeprav je to nekajkra t ponovil, se ni nihče 

oglasil. Ko pa je le še malo počakal, je zaslišal, 
da se'je v ključavnici obrnil ključ. Vrata so se 
počasi odprla. 

»Hitro noter!« mu je dejal Tone. »Le kako 
si mogel priti v mesto, ko pa imamo nocoj 
racijo,« se je čudil Tone. 

»Kaže, da nekaj ni v redu,« je odgovoril 
Tone. 

Na naslonjalo stola je bila na takn jena 
nemška bluza s činom podoficirja, na prsih pa 
je bila všita lenta namesto odlikovanja, ki ga 
je Tone dobil za »požrtvovalno« službo. Tone 
je namreč bil nemški podoficir. 

NAŠ ČLOVEK 
V NEMŠKI PROTIOBVEŠČEVALNI 
SLUŽBI 

Jože se je pri Tonetu na tančneje 
informiral o delu štaba nemške 188. divizije, ki 
je imel sedež prav v Sežani, o obveščevalni 
službi in razporeditvi nemških enot, nato pa 
je prešel na glavno vprašanje v zvezi z 
nemškimi pripravami za napad na Drvar. 

»Da,« je začel pojasnjevat i Tone »Zgodilo 
se je takole: V Sežano je pr ispe uoKto 
Herzelet iz mornariškega Abwehra na Reki i Z 
njim se poznam še od takra t , ko sem bil 
Trs tu . Ob te j priložnosti mi je zaupat, 
prišel v zvezi z neko silno p o m e m b n o z a d e v o 

»Kje sta se pogovarjala?« ga je prekuu 
J 0 Ž » V moji pisarni v ^tabu d iv iz i je . > 
odgovoril Tone in nadaljeval: » N a t e m j e , p j 
vedal, da se 2. oklepna armada P « P r a v l j a r 
velik napad na Drvar. Povedali so mu, da je K 
mestece v zahodni Bosni m da je tan 
partizanski Vrhovni štab. Napada je bodi 
udeležili tudi padalci. Ko sem ga yp ra» l . M . 
se ho to zgodilo, mi je odgovoril, da kmah. 
vendar za dan tudi sam ne ve g a t o » m (• 
vprašal kaj na j bi jaz M ^ j f f i ! ^ 
je, da bo mnogo dela v zvezi z /. J 
p r e b i v a l s t v a in u j e t n i k o v in d e m j j 
prednost v tem, ker govorim A o v f f i u * 
tem ko drugi znajo le po K 
Odgovoril se mu, da moje zdravstve 
ne bo preneslo tolikšnega napora 
težave z želodcem.« . i h 0g0rko« 

Pepelnik je bil poln cigaretnih ogorki 
zunaj pa se je začelo daniti . _ b U ^ 

»Doktor z mojim odgovorom ni ^ ^ 
voljen, na to pa mi je naroČi .^ ^ 
nikomur ne govorim, v l t " v a r ; u nisva ni* 
obvestil in razen tega se o p ^ončal svoj* 
drugega ra/.govarjala,« je l on 
pripovedovanje. 



Dodajati življenje letom 
Jugoslovanski gerontološki kon-

gres, ki je bil spomladi v Ljubljani je 
podal smernice za nadaljnje delo v 
socialnem in zdravstvenem varstvu 
in skrbstvu za stare, pa tudi na po-
izpolnilo 340 članov društva in je 
vsebovala različna društvena, rekre-
acijska, politična, gospodarska in 
druga vprašanja je odkrila različne 
želje in potrebe upokojencev, ki jih 
bodo skušali v društvu uresničiti. 

Pregledali so tudi dejavnost svojih 
sekcij. Še posebno je bila uspešna ša-
hovska, ki si je na meddruštvenem 
tekmovanju priborila prvo mesto, 
dročju raziskovanja bioloških, so-
cialno-ekonomskih in zdravstvenih 
problemov staranja in starosti. 

Odkritje 
spominske plošče 

Pok l juka - Pred tremi leti je 
Združenje šoferjev in avtomehani-
kov z Bleda prevzelo v oskrbo spo-
menik padlim borcem udarne čete in 
2. čete gorenjskega odreda na po-
kljuški planini Lipanca. Člani zdru-
ženja so se obenem obvezali, da bodo 
vsako leto ob 4. juliju pripravili 
skupno srečanje z borci, ki so se 
dotlej sami zbirali na tem kraju in se 
spominjali svojih padlih tovarišev. 

Letošnje srečanje na Pokljuki je 
bilo še posebno svečano, saj so ob tej 
priložnosti odkrili na kraju nekda-
njega tabora teh enot spominsko 
ploščo. V pozdravnem govoru je 
predsednik društva AMD Jože 
Peterman poudaril, da edino takšen 
način podružbljanja tradicij naše 
narodnoosvobodilne borbe zago-
tavlja njihovo prenašanje iz roda v 
rod. Društvu pa vsem šoferjem in 
avtomehanikom se je za n jihovo po-
zornost zahvalil v imenu borcev 
Leopold Pernuš, eden od štirinajstih 
preživelih borcev enote. V svojem 
pozdravu je obudil spomine na tra-
gične dogodke 3. julija 1942. leta na 
L'panci. 

Prireditev so s kulturnim spore-
dom popestrili učenci osnovne šole 
Brat je Zvan iz Gorij. Srečanje so šo-
ferji in avtomehaniki združili tudi s 
proslavitvijo praznika svoje organi-
zacije, 13. julija. 

Franc Cerne 

Blejski upokojenci so s posebno 
skrbjo poskrbeli za družabno življe-
nje, potovanja, ročna dela in delo po 
sekcijah. 

Na 31. letni konferenci DU Bled 
so razčlenili delo društva v pretek-
lem letu. Podpredsednik društva 
Avgust Buda je člane seznanil z 
adaptacijo doma. Anketa, ki jo je 
Organizirali so tudi več izletov po 
domovini in tujini. Ob spominskih 
dnevih so pripravljali manjše sloves-
nosti. Leta 1980 so pričeli pisati 
»Kroniko društva«, ki jo vsako leto 
dopolnjujejo. 

V jubilejnem letu 1981 je zveza 
društev Slovenije podelila marljivim 
članom in odbornikom zlate značke. 
V DU Bled sta zlati znački dobila 
Oton Smole in Stane Cajnko, 
društvo pa je prejelo srebrno značko 
ob 35. obletnici obstoja ZDUS Ljub-
ljana. 

Od 27. julija do 6. avgusta bo na 
Dunaju zasedanje Organizacije 
združenih narodov, kjer bodo raz-
pravljali tudi o družbeno-političnem 
in socialno-ekonomskem položaju 
starejših ljudi na svetu. Vsi upoko-
jenci, tako tudi blejski, pričakujejo 
nekatera izhodišča za svoje nadalj-
nje delo na področju starostnega 
varstva in skrbstva. 

V. Primožič 

Rateče — V zgornjesavski dolini se iz leta v leto povečuje reja ovac, 
saj je vedno večje povpraševanje po ovčjem mesu kakor tudi po volni. 
Volna je tudi glavni proizvod, ovco ostrižejo spomladi, ko gre na pašo 
in jeseni, ko se vrne s paše. Ovce stri žejo ročno s posebnimi škarjami, 
zadnje čase pa tudi z električnimi škarjami, prirejenimi za strižo ovac. 
Volno lastniki omc prodajo kmetijski zadrugi ali pa jo obdržijo za 
lastno uporabo. — Foto: A. Kerštan 

Blejska Dobrava - Voznik, ki se pelje z Blejske Dobrave preko Poljan 
na Bled, ob široki in asfaltirani cesti opazi spominsko obeležje Leopoldu 
K ova čiču, borcu jeseniško-bohinjskega odreda Očitno je, da spominsko 
obeležje krajevna organizacija ZZB NOV Blejska Dobava zares lepo 
vzdržuje, saj je ob njem veliko zelenja, namestili pa so tudi klopi. -
Foto: I). Se dej 

Lesce — Turistično društvo Lesce 
je z veliko prizadevnostjo leta in 
leta urejevalo kamp Sobec, ki sodi 
danes med naše najlepše turistične 
kampe. Vsako leto ga namreč obišče-
jo številni tuji gostje, ki so namenje-
ni naravnost v kamp ali pa se vrača-
jo s počitnic ob morju. Kamp ima 
torej številne stare tuje znance, saj 
ga nekateri obiskujejo po deset in 
več let. 

Turistični delavci iz Lesc, ki jim 
kamp Sobec vsako leto prinaša pre-
cej dohodka, poskrbijo, da je ob 
začetku sezone vse pripravljeno. Z 
veliko prostovoljnega dela so posta-
vili športna igrišča, asfaltirali vhod-
no cesto in poti v kampu, napeljali 
elektriko in električne priključke, 
zgradili dovolj veliko sanitarij . . . Se 
največja pridobitev pa je bila 
nadvomno trgovina Murke, ki jo je 
leško trgovsko podjetje postavilo za 
goste kampa in za domačine tik pred 
vhodom v kamp. Ta trgovina je 
odprta po ves dan, tudi ob nedeljah 
in praznikih, v njej pa lahko kupci 
nabavijo prav vse, kar potrebujejo. 

Kamp Sobec je danes videti zares 
urejen in prijeten kamp, z restavra-
cijo, ki ponuja pristne domače 
specialitete in v kateri je tudi 
postrežba dobra. Pred vhodom v 

kamp, v recepciji, so namestili tudi 
dve javni telefonski govorilnici, 
prirejajo izlete v okolico, skratka, 
gostje se zares ne morejo pritože-
vati. 

A četudi bi se, bi bilo teh pripomb 
letos kaj malo. V kampu Sobec se 
pozna naša turistična sezona, morda 
bolj kot kjerkoli drugje. Ce kje, 
potem smo s S občem lahko merili 
turistični utrip poletne sezone. Da-
nes, v začetku julija, ko bi se morala 
že začeti »ta prava« sezona, je kaj 
žalosten pogled na kamp, saj je v 
njem le okoli 700 gostov, največ 
tujih. Ti se seveda prav odlično 
počutijo, saj v idiličnem borovem 
miru uživajo svoj dopust. Le ob so-
botah in nedeljah je nekoliko živah-
no, saj v kamp prihajajo "dojnačini 
od blizu in daleč, na kopanje, na ne-
deljsko lenarjen je. 

Pri Šobcu v visoki poletni sezoni 
sprejmejo okoli 2.000 gostov in tedaj 
je Sobec res tisti Sobec, ki ga najbolj 
poznamo. Upamo lahko le, da bo v 
sredi julija znatno več obiskovalcev, 
ki prihajajo s prikolicami in šotori in 
da bodo devize, ki jih prinašajo, 
malo bolj napolnile tudi blagajno 
Turističnega društva Lesce. 

D.Sedej 

Šobec pričakuje goste - Prve dni julija pri Šobcu niso sprejeli toliko tujih 
gostov kot lani, le okoli 700. — Foto: D. Sedej 

Gradbišče na Planini — Konec junija so delavci Cestnega podjetja 
Kranj začeli z gradnjo novega cestišča, ki bo povezovalo Delavski most 
in Smledniško cesto s središčem Kranja. Kakšnih 400 metrov ceste bo 
tokrat narejene (do Doma upokojencev). Podhod na tej novi cesti pri 
stolpnicah, ki ga je gradil Gradbinec je že dokončan. tako da imajo 
stanovalci Planine kljub gradbišču možen prehod. Pričakovati pa je, da 
bo cesta zaprta še dokonča julija. — Foto: D.Dolenc 

Obisk varaždinskih aktivistov RK 
Radovljica — Občinski organiza-

ciji Rdečega križa Radovljica in Va-
raždin že šesto leto sodelujeta na os-
novi listine o pobratenju. Za razliko 
od drugih podobnih sodelovanj se to 
uresničuje neposredno med krajev-
nimi organizacijami in posameznimi 
aktivisti obeh občin s skupnimi akci-
jami.. 

Razen medsebojnih obiskov in do-
govorov ter prenašanju delovnih in 
organizacijskih izkušenj se aktivisti 
Rdečega križa iz krajevnih in obeh 
občinskih organizacij udeležujejo 
strokovnih posvetov in skupnih se-
minarjev, praktičnih vaj in nepo-
sredno izmenjujejo krvodajalce. 

Ob koncu junija je bilo na obisku 
v radovljiški občini 43 aktivistov 
Rdečega križa iz varaždinske občine. 
Od teh jih je 35, še preden so prišli v 
Radovljico, na Zavodu za transfuzi-
jo krvi v Ljubljani darovalo kri. Go-
stom iz prijateljske hrvaške občine 
Varaždin so predstavniki občinske 
organizacije Rdečega križa priredili 

prisrčen sprejem. Po dogovoru so 
nato odšli v več krajevnih skupnosti 
Radovljico, Begunje, Lesce, Bled, 
Bohinjsko Bistrico in Gorje. Povsod 
so jim pripravili dobrodošlico s fol-
klornimi skupinami, pevskimi zbori 
in godbo na pihala kot v Gorjah in s 
tamburaškim orkestrom v Bohinju. 
Goste so nato prevzeli posamezni 
aktivisti na svoje domove. 

Aktivisti RK iz Varaždina so so-
delovali na skupnih razgovorih o na-
daljnjem Obdelovanju obeh občin-
skih organizacij, k jer so skupaj spro-
žili pobudo, da bi dve krajevni 
organizaciji Rdečega križa iz vsake 
občine še letos jeseni podpisali listi-
no o pobratenju.. 

Med bivanjem v radovljiški občini 
so si v spremstvu svojih gostiteljev 
varaždinski aktivisti Rdečega križa 
ogledali muzej Tomaža Godca, 
jezero in slap Savico, na Bledu blej-
ske zanimivosti in Vintgar, v 
Radovljici pa stavi del mesta in Če-
belarski muzej. J H 

TOREK. 13. JULIJA 1982 GORENJSKI KRAJI IN LJUDJE 7.STRAN G L A S 

Šobec pričakuje goste 
V kampu Šobec je zdaj okoli 700 gostov, večinoma tujih ali pre-
cej m a n j kot lani v enakem času - Kamp sprejme 2000 obisko-
valcev 

Mimogrede 

Avgust 
koso 

Natečaj 
Žirovskega 
občasnika 
Uredništvo časopisa Žirovski 

občasnik vabi vse krajane ter 
druge posameznike in društva, ki 
se amatersko ali profesionalno 
ukvarjajo s fotografijo, da sode-
lujejo v natečaju krajevnega gla-
sila. , , 

V številki, ki bo izšla ob koncu 
leta, žele v rubriki »Domoznan-
stvo« fotografsko predstaviti na-
selja v okolici Zirov. Gre za vasi 
in zaselke, ki spadajo v krajevno 
skupnost Žiri ali pa so kdaj v zgo-
dovini sodila k Zirem. 

Za udeležbo v natečaju sta po-
trebna dva črnobela posnetka: 
prvi naj predstavlja panoramo 
naselja, ki ga fotograf izbere, 
drugi pa detajl iz njega po avtor-
jevi lastni izbiri. Prvi naj bo 
vodoravnega formata v izmeri 
13 X 18 cm, drugi pa vodoravnega 
?li pokončnega formata v enaki 
izmeri. Rok za oddajo je 15. sep-
tember 1982. Za objavo jih bo iz-
brala komisija, sestavljena iz 
dveh-članov uredništva in prizna-
nega mojstra fotografije. Nagrad 
ni. Podrobnejše informacije daje-
jo člani uredništva Žirovskega 
občasnika. j 

brusi . . . 
Avgusta Božiča s Poljan nad 

Jesenicami smo srečali ob cesti v 
ranem poletnem jutru, ko mu je v 
roki zvonko pela kosa. Kosil je ob 
cesti, tisti del travnika pač, ka-
mor kosilnica ne more in kamor 
se ji tudi ne splača. Delal je zase, 
za krmo dvem kravam in telici v 
svojem domačem hlevu. 

»Upokojen sem, enaintride-
set let sem delal, potem sem 
šel v invalidski pokoj,« pravi 
Avgust Božič, »kar sedemnajst 
let sem delal v jeseniški žele-
zarni, v martinarni, kot prvi 
jamski zidar. Najprej je bilo v 
martinarni težko delo, nazad-
nje so se delovni pogoji izbolj-
šali. Zdaj sem doma, imam kar 
dobro pokojnino, 9.000 dinar-
jev na mesec in tako kar gre.« 

Božičevi s Poljan imajo sina, ki 
je invalid in živi doma. Kot pravi 
oče, je bil komaj šestnajst mese-
cev star, ko je zbolel za meningi-
tisom in tedaj, »saj veste, niso še 
tako znali pozdraviti kot danes« 
in tako je otrok vseskozi doma. 
Poskušali so z zavodom v Kamni 
gorici, a tam je ostal le malo časa 
- starša sta ga vzela v domačo 
oskrbo. 

Avgust pravi, da poleti pokosi 
vse tiste senožeti na Poljanah, ki 
so v strmem hribu, tiste, ki jih je 
lahko pokositi le s koso. V najem 
jih je vzel in za njegovo živinico 
je kar dovolj. Pa še več bi lahko 
pokosil, ko bi le zmogel. 

»Kar poglejte, tja gor,« po-
kaže na kočanske hribe, »tam 
gor je še veliko krme. Tam 
gor, kjer je zeleno, je strmo, a 
na drugi strani so dolinice, ki 
jih nihče ne kosi. Kmetje so 
večinoma v službi, imajo ko-
silnice in pokosijo na ravnini, 
da pa bi »ročne« kosce najeli, 
se jim nikakor ne splača. Veli-
ko rovtov je še tod okoli, veli-
ko krme bi lahko i m e l i . . . « 

In spet sta zapela brus in kosa 
in spet se je Avgust zagrizel v 
delo. 

Avgust Božič s Poljan 
nad Jesen icami 
je zavihtel koso ... Foto: D. S. 



B. STRAN SPORT IN REKREACIJA TOREK. 13. JULIJA IS 

Alpinistične 
novice 

Med vsemi novicami je gotovo 
najbolj zanimiva 1. ponovitev Di-
rektne smeri izza kupa v Kočni, 
katero sta že pred 43 leti 
preplezala Jezerjana Krč in 
Vole, 30. 6. pa sta jo ponovila 
Krničar Davo in Luka. Smer je 
izredno krušljiva, najtežji razte-
žaj pa je krepko teiji od ocene v 
vodniku. V smeri sta našla tudi 
klin. Ista naveza je v juniju 
preplezala tudi prvenstveni 
Vzhodni greben v Velikem Kupv 
v Kočni (smer poteka levo od 
Innamove). 

24. 6. sta Davo Krničar in 
Murn ponovila Davotovo v Koč-
ni, Krničar Luka pa je poleg 
drugih lažjih vzponov zmogel 
tudi Centralno v Dolški škrbini v 
sestopu. . 

M A T J A Ž D O L E N C 

Kolesarstvo 

Uspešen nastop 
na balkaniadi 

Po iana Braaov - N a « kolesarji, zlas-
ti mladinska reprezentanca, so se na bal-
kanskem prvenstvu v Romuniji kar dobro 
odrezali. Mladinci so v ekipni vožnji na 
čas na 70 kilometrov osvojili zlato kotej-
no Progo so prevozili s povprečno 
hitrostjo 43,3 kilometra na uro. Repre-
zentanco Romuniie so prehiteli za i p i 
minute, Bolgarijo pa za več kot tn minu: 
te. V ekipi Jugoslavije so sodelovali: Robi 
Sebenik, Sandi Papež, Robert Pintarič in 
MikuS Rnjakovič. , . 

Novomeščan Sandi Papež je zlati me-
dalji v ekipni vožnji dodal še zlato v 
sobotni posamični vožnji na 100 kilomet-
rov in tako postal najuspešnejši tek-
movalec 15. balkanskih iger. Sebenik je 
bil peti, Rnjakovič šesti, Kosirnik sedmi, 
Marton deveti, Carić, Trampuž m 
Pintarič pa so se uvrstili na lb„ iy. 
oziroma 48. mesto. 

Nekoliko manj uspešni so bili na prven-
stvu člani, ki se jim je poznala utrujenost 
po dirki T o Jugoslaviji. V ekipni vožnji, ki 
\e bila v petek na 100 kilometrov dolgi 
progi, so osvojili tretji čas, za repre-
zentancama Bolgarije in Romunije. 
Bolgari so našo ekipo (Vinko Polončhč, 
Jure Pavlič, Vlado Marn in Janez 
Lampič) prehiteli kar za 4,14 minute, 
Romuni pa za 3,39 minute. Naši so sicer 
dobro začeli, na zadnji četrtini proge pa 
so prišli v krizo. Vlado Marn je odstopil in 
tako se trojica kolesarjev ni moga več 
enakovredno kosati s popolnimi etapami. 

Uspešnejši je bil jugoslovanski nastop 
na nedeljski posamični dirki, ko je 19-
letnemu Juretu Pavliču šele v šprintu od-
vzel zlato kolajno Grk Kanelloupolos. 
Razen Pavliča sta dobro vozila še Lam-
pič, ki je bil peti, in Polončič, ki je osvoji l 
11. mesto. Borovičanin Je 18-, ^u-
derman 21., Babaič 24. in Pavlovič 29., 
medtem ko je Marn odstopil. 

Balinanje 

ZLIT zmagovalec 
TRŽIČ - Pod pokroviteljstvom Ob-

činskega odbora ZŽB NOV Tržič, k, je 
prispeval lep prehodni p o k a l zmagovalni 
ekipi Zlita, in v organizaciji Športnega 
združenja »5. avgust« iz Tržiča ter 
občinske telesnokulturne skupnosti je bil 
na balinišču na Ravnah balinarski turnir 
v počastitev 4. iulija - Dneva borca. 
Nastopilo je 9 tnčlans ih ekip, ki so se 
najprej pomerile v dven skupinah vsaka 
z vsaao, najboljši dve ekipi iz vsake 
skupine pa sta se pomerili v finalnem tur-
nUNajveč uspeha je imela ekipa Zlita, ki 
ie nastopila v postavi Janez Tomažič, 
Božo Jurčevčič in Stane Peha*c in je 
premočno osvojila prvo mesto pred ekipo 
mladih iz Raven (Stane Knjfic, Božo 
Debevc, Darko Zupan) m ekipo LL* 
NOV (Ivan King, Janez Stefe, Hanzi 
Klemene), četrta pa je bila ekipa 
Klavnice (Polde Kavčič Kare Hadaš, 
Drago Mikulandra). 

Turnir je potekal Uez težav in v 
prijateljskem vzdušju, prikazane igre pa 
so bile borbene in kvalitetne. J. Kikel 

Kamničani v borbi za obstanek 
KAMNIK — Za vaterpolskimi prvoli-

gaši v ligi B bodo to soboto v novo sezono 
startala tudi vaterpolska moštva v med-
republiški l i f l V tej liri bodo igrali Koper, 
Burin (Reka), Incel (Banja Luka), Gusar 
(Filip Jakov), Biograd, Brodograditelj 
(Betina), Jedinstvo iz Zsdra in Kamnik. 
Torej res pisana druščina, ki se bo borila 
za prvaka. 

Za razliko od kranjskega Triglava, ki 
nastopa v višjem tekmovanju kot Kam-
ničani, bodo le-ti v novo sezono startali v 
gosteh. »V prvem kolu startamo v so-
boto v Zadru in v nedeljo v Filip 
Jakovu. Tudi v naslednjih dveh 
kolih smo gostje. Igrali bomo v Betini 
la Biogradu,« pravi trener Kamnika 

Kranjčan Vojko Podvršček, ki ima za 
svoje trenersko delo vso podporo v 
delovni organizaciji Ikos iz Kranja. »Za 
to sezono smo s pripravami začeli v 
maju. Takrat so se namreč v Kam-
niku prebudili iz spanja, saj ni bilo 
znano, če bomo letos lahko sploh na-
stopali. Zelena luč za naše igranje v 
tej medrepubliški ligi je prišla šele po 
temeljitem pogovoru z ZTKO Kamnik 
in Vaterpolsko zvezo Slovenije. Bilo 
je vprašanje financiranja. Težave so 
bile tudi z igralci. Nekaj jih je odšlo v 
JLA, Schnabl pa na delo v Irak. Tako 
mi je ostalo osem igralcev. Pri igral-
cih smo se morali ozreti tudi pri Tri-
glavu. V našem moštvu bodo igrali 
Tomo Balderman, Velikanje in Wag-
ner. Ni še vse tako kot bi moralo biti, 
a vseeno priprave v Premanturi so 
bile izredno koristne.« 

Za igralce Kamnika bo ta sezona težka, 
saj mOrajo osvojiti četrto do peto mesto, 

Nogomet 

Končana 
tržiška liga 

TRŽlC — Čeprav je nogometni klub v 
Tržiču v lanskem letu prenehal delovati, 
kajti niti po večkratnih poskusih skup-
ščina kluba ni bila sklepčna, so se posa-
mezni ljubitelji te igre odločili, da kljub 
vsemu pripravijo rekreacijsko ligo, ki je 
že vsa leta doslej vedno pritegnila zani-
manje širokih množic ljudi. 

S tem namenom se je pri TKS v Tržiču 
osnoval poseben odbor za pripravo in vo-
denje TRIM lige v nogometu, ki ga vodi 
nekdanji nogometaš Mirko Anko in še 
nekaj njegovih kolegov, ki je uspešno 
opravil svojo nalogo, saj je spravil pod 
streho prvi del rekreacijskega tekmova-
nja in to brez kakršnih koli zapletov in 
nepravilnosti. 

V letošnji Jigi je sodelovalo 11 ekip, kar 
pomeni okrog 200 nogometašev, rekreaci-
je željnih občanov, ki so se trikrat teden-
sko zbirali na nogometnem igrišču pod 
Gradom. Največ uspeha je imela ekipa 
Petrola, ki se je na čelo prebila šele v zad-
njih kolih, prej pa je bilo vodstvo ves čas 
v rokah drugouvrščene ekipe Podmladka. 
Na tretjem in četrtem mestu sta ekipi 
Blue racers in Koprive - Te štiri ekipe 
pa so edine, ki se bodo v jesenskem delu 
Se lahko borile za osvojitev letošnjega 
prvenstva, torej naslova občinskega prva-
ka v nogometu. 

Lestvica po spomladanskem delu 
prvenstva: 

1 Petrol 1091 0 35: 5 19 
2. Podmladek 10 7 3 0 43: 7 17 
3. Blue racers 10 7 1 2 35: 9 15 
4 Koprive 10 7 1 2 27:11 15 
5 Gasa 10 5 1 4 18:1611 
6 SGP 104 0 6 16:16 8 
7 Kino 10 3 2 5 16:20 8 
8 BPT 103 1 6 23:30 7 
9. River Plate 10 2 1 7 11:24 5 

10. Loka 102 1 7 11:28 5 
11. Kamele 10 0 0 10 4:69 0 

J. Kikel 

Balinanje v Tržiču. Igrata ekipi borcev in mladine - Foto: -/. Kikel 

da bi se v ligi obdržali, saj vse kaže, da 
prihodnjo sezono ne bo več prve B lige. Za 
moštvo Kamnika bodo igrali Sever, Gra-
dišek (vratarja), Reisner, Homar, Po-
dobnik, Pibernik, Znidaršič, Virant, Wag-
ner, Velikanje, Sajovic, Tomo Balderman 
in Podvršček. 

Čeprav imajo pri VK Kamniku težave 
glede igralskega kadra in dokaj težak fi-
nančni položaj pa vseeno upamo, da bodo 
igralci skupaj s trenerjem Vojkom Pod-
vrščkom dokazali, da je bila tudi letošnja 
naložba dobra. Škoda bi namreč bilo, da 
bi v Kamniku vaterpolo propadel. V vseh 
teh letih so prav Kamničani s svojo igro 
in nastopanjem v medrepubliški in drugi 
zvezni ligi dokazali, da so sposobno 
moštvo. Igralci naredijo vse, da vaterpolo 
v Kamniku ni v razsulu. Toda že nekaj 
let nazaj v Kamniku ostali ne naidejo 
prave poti, da bi ta poletni šport lahko še 
bolj zaživel. D H u m e r 

Dobro obiskano 
tržiško kopališče 

TRŽlC - Ogrevana voda v tržiškem 
letnem bazenu je izredno velika pridobi-
tev za vse rekreacije željne Tržičane. 
Kopalna sezona se je s tem podaljšala 
vsaj za trikrat, saj ima voda vedno okrog 
24 stopinj Celzija in nudi prijetno 
osvežitev tudi v dneh, ko je bilo sicer 
nekdaj za kopanje neprimerno zaradi 
nizkih temperatur vode. 

Investicija v toplovod iz Zlita, ki je bila 
težko pričakovana, je bila, kot sedaj 
lahko ugotavljamo, zelo upravičena. O 
tem pričajo tudi številni kopalci, ki se 
vsak dan zbirajo ob bazenu. Kopalci pa 
ne prihajajo samo iz tržiške občine, 
temveč tudi iz drugih krajev Gorenjske, 
saj je znano, da je voda v tržiškem 
bazenu vedno čista, kopališče samo pa 
prijetno urejeno. 

Živ-žava na tržiškem kopališču ne 
manjka tudi v dopoldanskih urah, saj so 
takrat naibolj pogosti obiskovalci osnov-
nošolci, ld uživajo poletne počitnice. 
Telesnokulturna skupnost, skupnost ot-
roškega varstva in izobraževalna skup-
nost pa so v teh dneh organizatorice 
začetnega in nadaljevalnega tečaja plava-
nja za otroke od petega do desetega leta 
starosti. Udeležba je letos prav zaradi 
ogrevane vode izredno množična, 'Saj 
starši radi pustijo svoje otroke na 
kopališče, ker vedo da je možnost pre-
hladov zaradi tople vode v bazenu 
zmanjšana na minimum. Tako je v tečaju 
kar 250 otrok, ki so razdeljeni v dve večji 
skupini, ki imata vadbo ločeno po dve uri, 
za vsako skupino pa skrbi po 12 učiteljev 
plavanja, ki delajo pod strokovnim vod-
stvom Silva Japlja. V Tržiču na ta način 
že pri najmlajših skrbijo za odpravljanje 
plavalne nepismenosti. 
F J. Kikel 

24 ur košarke v Cerkljah 

Zmaga Šenčurja 
Cerklje - V petek ob 19. uri se je na 

igrišču za osnovno šolo Davorin Jenko v 
Cerkljah pričela tradicionalna 24-urna 
košarkarska tekma med KK Šenčur in 
KK Cerklje. Za vsako ekipo je nastopilo 
po 24 igralcev, tekmo je sodilo 8 sodnikov, 
organizirali pa so jo ob 4. juliju - dnevu 
borca. Omeniti velja, da so bili gostje vse-
skozi v vodstvu, največ za 100 košev, pn 
organizaciji pa sta sodelovala tudi os-
novna šola Davorin Jenko Cerklje -
Central TOZD Vino Kranj. Rezultat_je 
bil 1771:1683 za KK Šenčur. 

KK Šenčur Potočnik 168 košev, Po-
točnik 138, Križnar 114, Honttt 113, 
Golob 111, Bradan 104, Tadič 98, Sajovic 
99, Jovanovič 88, Kalan 87, P/estor 84," 
Gorenc 78, Kordež 75, Zirovmk 70, Per-
dan 62, Rudeš 47, Golob 42, Knvec 38 
Gorenec 29, Okoren 22, Vidic 10, Sekne 4 

Cerklje: Bavdek 170 košev, Perko 
151, Sobočan 130, Bobnar 118 Korošec 
118, Skubic 111, Kepic 103, Zarga 95, 
Kropivnik 86, Kne 78, Pustoslemšek 74, 
Mezec 74, Brankovič 73, Bolka 65, 
Brankovič 65, Bavdek 58, Remic 46, 
Bobnar 36, Gričar 31, Lampe 25, 
Ravnikar 24,Lubej 24, Kovačič 20, Suler 
21 košev. , , J. Kuhar 

Prvenstvo 
v Radovljici 

Radovljica — Na baliniščih v Radov-
ljici in v Lescah je bilo vzorno organizi-
rano 31. republiško prvenstvo četvork 
v balinanju. Nastopilo je 24 moštev vseh 
slovenskih balinarskih klubov. Zmagal je 
BK Sovič iz Postojne, ki se je uvrstil v II. 
zvezno ligo. Drugi je bil BK Krka Novo 
mesto, tretji BK Tivoli Ljubljana, četni 
pa BK 8. september Štajel. 

JR 

Krvavec privlačen 
tudi poleti 

K r a n j - Iz tu r i s t i čne agencije 
A l p e t o u r sporoča jo , da od L 
julija vozi kab inska žičnica na 
K r v a v e c ob de lavnik ih ob 8., 10., 
16. in 18. uri , ob sobotah, nede-
ljah in praznik ih pa od 8. do 
18. u re vsaki dve uri. Za večje 
s k u p i n e so jo pripravljeni pognati 
tud i z u n a j ob ra tova lnega časa. 

Na Krvavcu sta odprta in 
oskrbovana planinski dom in 
brunarica. Za skupine organizira-
jo vodstvo po planinskih poteh, 
malico pri planšarjih ali planinski 
piknik Rezervacije sprejema Al-
petourova turistična agencija v 
K r a n j u . 

Pred letošnjo vaterpolsko sezono 

Triglav favorit za najvišji naslcr 
KRANJ - V petek se bo začela vater-

polska sezona v prvi B zvezni ligi V tem 
drugem najvišjem jugoslovanskem vater-
polskem tekmovanju se bo za ponovni 
vstop v prvo A ligo borilo osem moštev. 
Za dve izpraznjeni mesti se bodo potego-
vali vaterpolisti Crvene zvezde in Stu-
denta (oba Beograd), Bečej, Riviera ter 
Bokelj (vsi iz Crne gore), Delfin iz Rovi-
nja in kranjski Triglav. 

mačem baaaa« 
u p r v o M * t o C r f t M 

»Liga je izenačena kot še nikoli do-
slej,« pravi trener kranjskih vaterpoli-
stov Borut Farčnik, ki je v tej sezoni 
spet prevzel člansko moštvo. »Favorita 
za ponovni vstop med najboljša jugo-
slovanska vaterpolska moštva sta 
Crvena zvezda in mi. Obe moš tv i sta 
Se lani igrali v prvi zvezni ligi. Naprej 
gresta, iz te prve B lige dve mofttvi in 
upam, da bomo z dobro igro ponovno 
dokazali, da smo sposobni epet 
zaigrati v tem našem najvišjem vater-
polskem tekmovanju. Odločilno za 
nas bo že petkovo prvo kolo, saj v do-

lgro In ob podpori na i ih s v « « , 
dalcev osvojimo vse m o ž n e 
Start v Kranju bo torej o c i l o * 
naše poznejše nastope v g o 
gostovanju ob n o r m a l n e m 
lahko pričakujemo, da b o m o 
pomembne točke, ki n a « 
pripeljale v sam vrh.« 

Člansko moštvo Triglava b o k t « * 
stopalo v pomlajeni postovi, * * j j* v 9 
Stvu nekaj mladincev, ki bo<io skupi 
»starimi« skušali narediti vb«. d * bc T 
glav ponovno prvoligaš. Za T r i g l a v t* 
to sezono igrali: Perkovič VicficT N* 
(vratarji), Kuhar, brata M a l a v a š i č , 
pelj Svarc, Calič, Stariha, B r inovec . > 
nišič, ki je prišel iz Kopra i n Studr-
Ljubljani, in mladinci Sirk, R * ^ 
Kosi Koželj, Grabeč, Sedej t e r Z u p c 
Torej mladost z izkušenostjo. V m * 
je torej kadetski reprezentant NagW 
mladinsko jugoslovansko r e p r e z e n t t 
je kandidat tudi Sirk Za b o d o ^ 
kranjskega igralskega kadra a e ni C 
bati, saj za temi mladinci i 
pionirski reprezentantje iz 
dež, Mikoletič, Lasič in drugi. 

Triglavani računajo doma n a pec 
gledalcev, v gosteh normalno sojenje, 
ostalo pa bodo naredili igrala ^ i 
dobro pripravljeni za to sezono. Z rtf 
pospešeno vadbo so pri l n g l a v u j*-
maja, mladinci in pionirji so trenirali 
leto, koristile pa soiim tudi sedemdoe* 
pripravev Rovinju. Čeprav denar ja v -
kranjskem vaterpolskem kolektivu vaterpolskem kolektivu 
niKuu M.v.eč so hvalehii z a podp 
Arhitekt biroju i zTr t i č . m k r a n ^ ^ . Arhiteni dituju «. m • - - - — ~ « * * j a u n • 
lovnim organizacijam Planiki, Mer tu 
Iskri ter ZTKO Kranj za dotacijo. 

D . Hume 

Jeseniški plavalni maraton 
šes t jeseniških plavalcev je pripravilo plavalni maraton - PrepJ.P 
so 115 kilometrov v 42 urah - Naporno predvaem ponoči 

Jesenice - Jeseniški plavalci, člani 
Plavalnega kluba Jesenice, nekdaj ak-
tivni tekmovalci so držali besedo m zdaj 
so že četrtič organizirali plavalni mara-
ton v kopališču Ukova na Jesenicah. 
Leta 1979 so organizirali prvi plavalni 
maraton in plavali skupaj 24 ur. 

Letošnji plavalni maraton so pripravili 
v počastitev jeseniškega občinskega 
praznika in dneva borca. Sest jeseniških 
plavalcev je plavalo 42 ur. Začeli so 
minuli četrtek ob 22. uri. zaključili pa v 
soboto, 10. julija ob 16. uri. 

Maraton je organizirala Zveza teles-
nokulturnih organizacij Jesenice. Izme-
nično pa so plavali Niko Brejc, Rado 
Tolar, Bojan Ravnikar, Janez Kri-
stan, Ljubo Spendov in Janko Fon. /.a 
izvedbo maratona so zbrali sami denar, z 
udarniškim delom. 

»Vsak plavalec je plaval po eno 
uro, pravi Niko Breic,« tako, da je 
počival po tri ure, kajti treba se je 

Bojan Ravnikar , 

oirreti. Najtežje je bilo ponoči, * 
pa ni bilo težav. Vsi s o bili * 
pripravljeni, predhodno s m o op« 
z d r a v n i š k i pregled. Tako »mo f 
plavali 116 kilometrov, vsako 
preplavamo več. V en« uri je ' 
plavalec preplaval tri kilometre 
ie že kar precej, Se posebej, če gP 
maraton. Starost tekmovalce* o 
okoli 30 let, za prehrano smo > 

sami.« , „ 
»Jeseniškega plavalnega marš* 

ae udeležujem že četrto leto,« j e j 
Bojan Ravnikar . »Najbo« aapo»J 
ponoči, vendar s eda v a d r t a d . t f 
morebitnih krčih, saj plavale* 

• _ l . a b l M . I men ja eden iz ekip«.« 
Jeseniški nlsvslci i - r 

precejšnjo firičn« m«J u» v 
Znova *4> dokazali, d« 

*o pukaaali ** 

STt AIKIVO . . 
takšne n«p«»re - kajti pistati 
ur vendarle ni šala • • 

Niko Brejc 

KRANJ - TRIGLAV POKALNI PRVAK 9RS - Letni bazen f 
Kranju je bil prizorišče letošnjega slovenskega članskega vaterpol-
skega pokala. Za ta naslov so se potegovala Moštva Delfin iz Rovinj* 
Kamnik, Koper in Triglav iz Kranja. Po dobrih }grahin p» 
pričakovanju je slovenski pokalni naslov ostal v Kranju. TngLavuu 
namreč niso imeli pravega tekmeca, ki bi jim lahko ogrozil prm 
mesto. Čeprav so Kamničani osvojili tretje mesto so pokazait.da 
lahko uspešno nastopaU v medrepubliški vaterpolski ligi. Izut»: I kak 
- Triglav : Delfin 18:5 (3:0,5:2, 6:1,4:2, Koper: 
6:4, 3:2, II. kolo - Delfin : Kamnik 10:11 (2:1,;3:2,3:5.: 
Koper 19:7(3:1, 5:1, 5:3, 6:2). Vrstni red: 1, TnglmfKnu^JL Koper,l 
Kamnik, 4. Delfin (Rovinj). Vsa srečama so dobro vodib krnski 
sodniki Didič, Pičulin, B. Balderman in Mannček. - toto. Lh Humer 



T o m . 13. JUUJA 1982 OBVESTILA, OGLASI IN OBJAVE 
1 1 . S T R M O G A « 

telefon 
27-960 

N a s p r o t i p o r o d n i š n i c e 
^ . J L A 1 6 uprava 

komerciala Z o - 4 t > o 

PRODAM 

ENOSTAVNA UPORABA, 
VELIK USPEH! S7532VE 

l ičnih vel ikost ih 
za izolaci jske 
obloge od 3 pa 

.do 10 cm 

Prodam 7 tednov stare PUJSKE, mes-
n a t e sorte. GolniSka 1, Kokrica 6667 

NEMŠKE OVČARJE, čistokrvne, sta-
^ ^ 7 tednov, starši z rodovnikom, prodam. 

°Že Andrejka, Radovljica, Bazoviška 4, 
064-75-946 6669 

Prodaja 
1. maja 4, 

6683 
LESNO OGLJE. 

Prodam črn in rdeč RIBEZ 
^ s&ak dan od 8. do 20. ure. C 

21-582 
^ Prodam pakirano -
^ . fanc Čadež, Delnice 7, Poljane nad 
^kofjoLoko 6703 

Prodam OBRAČALNIK za seno za ko-
s i ln ico BCS. Potoče 16, Preddvor 6718 
, Prodam rabljeno STRESNO OPEKO 
* CementniŠpičak). Oblak, Britof 319 6819 

Prodam KAJAK PRION - HAI za 
^fcust, z opremo ali brez. Tel. 064-61-155 

6824 
Poceni prodam globok OTROŠKI VO-

< X CEK tribuna. Telefon 064-61-155 6825 
Ugodno prodam tračno 2AGO (kolesa 

^ premer 80 cm) v zelo dobrem stanju, 
^mažar, Stara Loka 4, Škofja Loka 6865 
Prodam GOBELIN »Jeleni«, 75x58 cm. 

v irmaše 87, Škofja Loka 6866 
Prodam rabljene DESKE in bankine. 

^ U kovica 20, Vodice nad Ljubljano 6867 
Prodam 12 ton GAŠENEGA APNA, 

^5-arega 20 let, in 6000 kosov OPEKE, 
r^a l i format. Jože Zlebir, Dvorje 15, 
b r k l j e 6868 
* Prodam SEDEŽNO GARNITURO, 

in dva fotelja. Rupa 13/A, Kranj, 
^lefon 21-228 6869 

> Prodam dve OTROŠKI POSTELJICI 
* jogijem. Olga Šteblaj, C. Staneta Za-
^^rja 26, Kranj 6870 

Prodam KRAVO za meso. Hraše 46, 
^ **ilednik 6871 
w Prodam DIRKALNO KOLO rog super 

12 prestav št. 57, kupljeno junija 1982. 
Gradišar, Sp. Duplje 67 6872 

Prodam 4 kub. m MIVKE, oziroma 
S ^ P E . Edvard Simončič, Zerjavka 5 pri 

*bojah, Kranj 6873 
Prodam KROMPIR. Trboje 54, Kranj 6874 
Ugodno prodam 4 kW termoakumula-

^ U s k o PEČ, dve leti star PRALNI 
rt^BOJ gorenje, uporaben, lahko tudi za 
S^le , 150-litrski HLADILNIK in dva 
IVAVČA s predali, dobro ohranjena. Ku-

b o v a 10, Kran j - O rehek 6875 
i Prodam OTROŠKO POSTELJICO z 
V^gijem, PLINSKO PEČ super ser in 
f ^ O P E D zindap v nevoznem stanju. In-

ternacije po tel. 83-853 6876 
Zaradi selitve prodam rabljeno KUHI-

in DNEVNO SOBO ter prenosno 
^tAKAŽO. Ogled od 19. ure dalje na na-
l i ^ v u : Grandovec, C. Kokrškega odreda 
^ Kranj 6877 
t j Prodam suhe hrastove DESKE, debe-

32 mm za 14 stopnic. Franc Hnber-
^ k , Naklo 89 6878 
^^Prodam 3 kW termoakumulacijsko 

in PONY EXPRESS solex. Telefon 
^ ^ 7 4 7 6879 
i x > r o d a m 3 kub. m suhih smrekovih 

Naslov v oglasnem oddelku. 6880 
> - P r o d a m DESKE, 40, 30 in 20 mm, m 
-a^LICO po izbiri. Viktor Narobe, Grad 

\Cerk l je 6881 
^ Prodam ŠOTOR (4X 4) z dvema spalni-

c a . Telefon 23-470 6882 

t p r o d a m KOMBI PLOŠČE in ŽELEZO 
formacije po tel. 28-714 ,68«3 

X^Prodam DIRKALNO KOLO favorit na 
t ? prestav za 7.000 din. Ljubo Burazm, 

^»ikarjeva 16, Radovljica o«04 

MARIJA 
PRIMC 
C e s t a n a K l a n e c 3, K r a n j 
( v b l i ž i n i g o s t i l n e 
B l a ž u n ) 
V a m n u d i k v a l i t e t n o 
in h i t r o izdelavo 
vseh v r s t očal . 
Od 19. 7. d o 17. 8 . 8 2 
zarad i d o p u s t a z a p r t o 

Prodam GRADBENO DVIGALO in 
PEČ za centralno kurjavo feroterm. Gol-
nik št. 10 6885 

Prodam TRAKTOR fiat, goseničar, z 
vitlo, 55 KM, in kombinirani SKOBELNI 
STROJ (stari model). Franc Jurčič, Dol 
4, Medvode 6886 

Prodam novo DIRKALNO KOLO 
maraton. Srečo Štular, Podnart 3 6887 

Prodam DIRKALNO KOLO. Emil 
Grašič, tel. 28-364 6888 

Prodam BETONSKO ŽELEZO, pre-
mera 6 in 10 mm, približno 1500 kg. Janez 
Godnov, Potarje 6, Tržič 6889 

V Mojstrani prodam betonski MEŠA-
LEC in troje zasteklenih BALKONSKIH 
VRAT z roketo. Informacije po tel. 
061-265-647 popoldan 6890 

Ugodno prodam KNJIŽNO ZBIRKO 
»Naša beseda«. Telefon 064-75-010 - int. 
346 od 6. do 14. ure 6891 

Prodam 6 tednov stare PUJSKE. Po-
povo 4, Tržič 6892 

Prodam ŠOTOR (nemški) za 3 osebe. 
Murgjč, Bistrica 56, Tržič (torek, sreda, 
od 18. do 20. ure). 6864 

Ugodno prodam dve enojni POSTELJI 
in eno OTROŠKO, vse z jogiji. Telefon 
22-001 6917 

Prodam RADIO iskra HI-FI, 2X50 W 
stereo in 12-strunsko akustično KITA-
RO Avgust Pogačhik, Pševska 3, Kranj 

6918 
Prodam JARKICE, stare 8 tednov, 

rjave, hisex. Pepca Pivk, Loka 9, Tržič, 
telefon 50-296 6919 
= = = KUPIM 

Kupim FOTELJE, znamke fjord Tele-
fon 22-992 dopoldan 6893 

Kupim KOSILNICO agria ali podobno. 
T o n e Soklič, tel. 50-451, int. 25 6894 

VOZILA 
Prodam MOPED avtomatic 3 M. Tele-

fon 064-61-155 6763 

O s n o v n a šo la 
LUCIJAN SELJAK 
Kranj 

Komisija za delovna razmerja razpisuje prosta dela in naloge 

- učitelja s l o v e n s k e g a jez ika 
P ali PU slovenskega in srbohrvatskega jezika 

- f , 

(nadomeščanje delavke na porodniškem dopustu) 

- učitelja t e l e sne vzgoje „ 
P ali PU, za določen čas, od 1.9.82 do 31.8.83 

in objavlja prosta dela in naloge snažilke na podružnični šoli 
Orehek. 
Razpis velja 15 dni po objavi . 

Sooročamo žalostno vest, da nas je v 68. letu starosti po težki 
P bSezni zapustil dragi mož in skrbni oče, brat m stric 

JOŽE VALJAVEC 
upokojenec iz Tržiča, Proletarska 3 / A 

Pogreb dragega pokojnika bo v torek, 13. julija 1982, ob 17. uri 

2 A L U J O Ć I : ž e n a Francka, hči Draga, sin Jože, brat Maks 
z družino ter drugo sorodstvo 

Trftič, Ljubljana, Podbrezje, Kranj 

Prodam karamboliran R-4 GTL, star 7 
mesecev ter oddam v najem LOKAL (46 
kv. m) najboljšemu ponudniku. Janez 
Plemelj, Prešernova c. 10, Bled. Ogled v 
petek popoldan 6749 

Prodam ZASTAVO 101, letnik 1972. 
Ogled vsak dan od 15. do 16. ure. Aleksan-
der Grašič, Trojarjeva 5, K ranj 6765 

Ugodno prodam ZASTAVO 750, letnik 
1970. Telefon 064-61-155 6762 

Prodam Z-101, 1972. Gros, Mlaka 86, 
Kranj 6684 

Ugodno prodam AMI 8, letnik 1975. 
Kranj, Reševa 5, tel. 25-678 6895 

ZASTAVO 750, december 1976, registri-
rano do marca 1983, 75.500 km, takoj pro-
dam. L ipar, B ritof 388 6896 

Prodam WARTBURG, letnik 1974, 
prevoženih 100.000 km. Šoren, Zalog 63, 
Cerklje, tel. 42-147 6897 

Prodam 5 novih AVTO-PLAŠČEV 165 
R 13 (sovjetskih) za 5.000 din. Šimenc, 
Kranj, Valjavčeva 4 od 16. ure dalje 6898 

Prodam MZ 250, letnik 1980, kot nov, 
registriran do julija 1983. Šter, Podlubnik 
38, Škofja Loka, tel. 064-61-216 6899 

Prodam ZASTAVO 750, letnik 1979. 
Godešič 35, Škofja Loka 6900 
" ZASTAVA 101 L, letnik november 
1978, 41.000 km, prodam. Informacije po 
tel. 064-23-890. Jože Logar, Britof 265, 
Kranj 6901 

Prodam ZASTAVA 850 KOMBI, letnik 
1979, registriran. Telefon 25-543 6902 

• Za NSU 1200, prodam menjalnik z di-
ferencialom, stekla, »parabole« in drugo. 
Telefon 25-053 6903 

Prodam ZASTAVO 750, letnik 1971, 
športno JADRNICO Zeta - Menjalnik 
za fiat 124, ter karoserijske dele za 
LADO. Plestenjak Marko, Zg. Bitnje 82. 

Prodam dobro ohranjeno ZASTAVO 
101. Poženik 34, Cerklje 6904 

Prodam NSU 1200, letnik 1972 in VW 
1200, letnik 1975. Janko Ravnik, Brod 13, 
Bohinjska Bistrica 6905 

GOLF - J, letnik 1978, prodam. Ogled 
v sredo od 16. ure dalje. Kranj, Pot na 
Jošta 13 6906 

Prodam MZ 150 TS. Justin, Posavec 40, 
Podnart 6907 

Ugodno prodam osebni avto ZASTAVA 
750, letnik 1974. Jože Hribar, Zasavska c. 
42/A, Kranj, Orehek 6908 

Prodam ZASTAVO 750, školjka stara 4 
leta, motor starejši letnik (obnovljen in 
sfriziran), cena 50.000 din. Telefon 74-186 
vsak dan od 9. ure dalje 6909 

STANOVANJA I 
Iščem SOBO na območju občine Tržič s 

pogodbo za nedoločen čas. Ponudbe pod: 
Visoka nagrada 6910 

Oddam SOBO (PREDPLAČILO). Kri-
že 75, tel. 22-023 od 15. do 16. ure 6911 

POSESTI 
DVOSOBNO STANOVANJE, central-

na, telefon, garaža, v manjšem bloku v 
bližini Vodovodnega stolpa v Kranju, za-
menjam za starejšo HIŠO ali nedokonča-
no novogradnjo v širši okolici Kranja. Po-
nudbe pod: Zamenjava 6912 

ZDOMCI POZOR! ZAZIDLJIVO 
PARCELO, približno 1500 kv. m, oddalje-
no 7 km iz Kranja, prodam najboljšemu 
ponudniku. Ponudbe z navedbo cene 
pošljite pod šifro: Prednost - devize -

6913 
STAREJŠO HIŠO, potrebno popravila 

ali novo, manjšo nedograjeno HIŠO v 
občini Kranj, Radovljica ali Tržič, kupim 
za gotovino. Cenjene ponudbe z navedbo 
kraja, cene in krajšim opisom pošljite pod 
šifro: Adaptacija — dograditev 6914 

Oddam LOKAL za mirno obrt na Ble-
du in prodam KIOSK. Telefon 77-472 

I 6915 

IZGUBLJENO 
INDEKS sem izgubila na relaciii 

Hrastje-Čirfe v sredo 7. 7. 1982 popol-
dan. Prosim najditelja, naj ga vrne proti 
nagradi na naslov: Hrastje 97, tel. 25-231 

ALPETOUR 
TOZD Potniški 

Obvešča 
cenjene potnike, da v času od 15. julija do 31. avgusta ne vozijo avto-
busi na liniji: 

Linija 

K R A N J - L J U B L J A N A 
K R A N J - L J U B L J A N A 
K R A N J - L J U B L J A N A 
L J U B L J A N A - K R A N J 

Odhod—prihod Ne vozi 
~ 6 .50- 7.20 D 

13.05-13.42 D 
17.00-17.37 D 
15.50-16.27 D 

V času kolektivnih dopustov od 19. julija do 7. avgusta velja SOBOTNI 
VOZNI R E D na vseh MESTNIH LINIJAH in na liniji: ZG. B E L A -
P R E D D V O R - K R A N J in K R A N J - P R E D D V O R - B A Š E L J 

GASILSKO DRUŠTVO 
SPODNJI BRNIK PRIREDI 
V NEDELJO, dne 18.7. ob 14. uri 

VELIKO 

BLAGOVNO 

DENARNO 
TOMBOLO 

D o b i t k i : 
D E N A R N A P R E M I J A 500 .000 , -
A V T O M O B I L C I T R O E N V I S A 
V I K E N D P A R C E L A 500 kv. m ( Š e n t u r š k a gora) 
V I K E N D P A R C E L A 500 kv. m ( Š e n t u r š k a gora) 
V I K E N D P A R C E L A 500 kv. m ( Š e n t u r š k a gora) 
A V T O M O B I L Z A S T A V A 850 
Š T I R I P R E M I J E P O 100 .000 , -
P E T M O T O R N I H K O L E S - P O N Y 
D E S E T P O N Y K O L E S 

TO P A Š E N I V S E ! 

N a s t o p a j o : 
M O P E D S H O W (Rifle, Tof , M a r t a ) 
M I Š A M O L K 
A N D R E J Š I F R E R 
X I I . N A D S T R O P J E 

P r e d p r o d a j a k a r t : 
- Gos t i l na »ZAJC« L A H O V Č E 
- Gos t i l na »PRI CILKI« Z G O R N J I B R N I K 
- T r a f i k a C E R K L J E ! 

V S P O M I N 

14. julija 1982 mineva leto. 
odkar nas je zapustil naš dragi 
mož, oče in stari oče 

ANDREJ 
PERNE 

Vsem, ki se ga spominjate iskrena hvala! 

VSI NJEGOVI 

Orebek, 11. julija 1982 

ZAHVALA 

Ob smrti naše drage sestre in tete 

MARIJE KRISTANC 
roj. BENDA iz Voklega št. 59 

se iskreno zahvaljujemo sosedom za izkazano pomoč, sorodnikom, prijateljem in znancem za daro-
vano cvetje in izraze sožalja. Posebej hvala župnikoma iz Vogelj in Šenčurja, zdravnici dr. Sajevic 

in pevcem upokojencev iz Kranja. 

VSEM, KI STE JO SPREMILI NA ZADNJI POTI, ŠE ENKRAT LEPA HVALA! 

VSI NJENI 
Voklo , 9. julija 1982 



GLASOVA ANKETA Prvič s puško na rami Šoferji, srečno 
V Dražgošah poteka letošnje obrambno usposabljanje za mla-
dino iz škofjeloške občine, ki ne obiskuje srednjih šol - Dobra 
organizacija pouka in dejavnosti za prosti čas - Mlade najbolj 
zanima oborožitev 

" Jijjt | | 
'f ''Sfe. I »-iSPik ' 4tt ̂  df'ik V̂đ SL3 fv Jm i / T 87 K »».g 
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J&I3I Z O l m H I v " s t a l " 
Naši akciji so se že odzvali prvi Gorenjci, ki 
imajo doma stare predmete — Razstavili jih 
bomo v Festivalni dvorani na Bledu, raz-
stavljavcem pa skupaj s Turističnim dru-
štvom Bled podelili več brezplačnih letnih na-
ročnin na Glas 

Skupaj s Turističnim dru-
štvom Bled organizira naše 
uredništvo akcijo Iščemo 
vredne stare predmete, s kate-
ro želimo, da se oglasijo vsi ti-
sti, ki imajo doma predmete, 
za katere sodijo, da so starega 
in prastarega datuma. Ni 
nujno, da se oglasijo strastni 
zbiralci — verjamemo, da je v 
marsikateri hiši še na pod-
strešju lepa skrinja, skleda, 
staro kmečko orodje, stari ku-
hinjski pripomočki, del stare 
narodne noše. Zdaj so morda 
ti predmeti pozabljeni, a radi 
bi jim vrnili nekaj zaslužene-
ga ugleda tudi tako, da bi jih 
razstavili v Festivalni dvorani 
tedaj, ko bo blejska Kmečka 
ohcet — 7. avgusta letos. 

Vabimo vas, da se nam ogla-
site in obiskali vas bomo. Sku-
paj s Turističnim društvom 

Bled, z organizacijskim odbo-
rom Kmečke ohceti, bomo 
razstavljavcem naše akcije 
namenili več brezplačnih na-
ročnin na naš časopis, ki letos 
praznuje 35-letnico izhajanja. 
Pišite nam ali telefonirajte bo-
disi na Turistično društvo 
Bled, telefon 77-409 ali na 
uredništvo Glas telefon 21-835 
ali 21-860. 

»RŠ«JE STARA 
GORENJSKA NARODNA 
NOŠA 

Hlebce pri Lescah — Pepca 
Lužar jeva je domač inka v Hleb-
cah in v hiši, kjer zda j živi, je 
našla in ohrani la n e k a j izredno 
vrednih s ta r ih predmetov. Včasih 
j e še mislila, češ, le k a j bi z nj imi, 
danes pa oči tno misli drugače in 
sk rbno h ran i n e k a j p redmetov 

D r a ž g o š e — Vas pod Jelovico, 
znana po legendarni bitki Can-
kar jevega b a t a l j o n a med narod-
noosvobodi lno borbo, je že drugič 
zbirališče mlad ih iz škof je loške obči-
ne, ki po končan i osnovni šoli ne na-
m e r a v a j o nada l j eva t i i zobraževan ja 
v s redn j ih šolah. Z a n j e n a m r e č za-
kon o l judski obrambi p redp isu je 
obvezno 25-dnevno o b r a m b n o uspo-
s a b l j a n j e v organiz i ranem t abo ru . 
Skup ina prek 50 mladink in mladin-
cev ima med pole tn imi meseci n a j -
pr imernejš i p ros to r za b ivan je in 
delo v t a m k a j š n j i šoli, j u n a š k a 
zgodovina k r a j a pa j ih obvezu je in 
spodbu ja pri n a d a l j e v a n j u svet l ih 
t radic i j prednikov iz pa r t i zansk ih 
vrst . 

Lično ure jeni , le tos so jih prvič 
oblekli v nove u n i f o r m e in vsakemu 
dali t ud i svojo puško, pa vo jaško 
pos t ro jen i s p o m i n j a j o na prave 
vo jake pri u re sn ičevan ju vzgojnega 
programa. Le n j i h o v a ne izkušenos t 
v i zpo ln j evan ju vojašk ih d e j a n j in 
m l a d o s t n a zvedavost za vsako 
novost i zda j a t a , da doslej še niso bili 
na t a k e m u s p o s a b l j a n j u . 

K a r veliko se m o r a j o nauč i t i v 
140 u r a h pouka . Le tošn j i novi n a č r t 
o b r a m b n e vzgoje obsega poleg uvod-
nih navodil o vo jaškem o b n a š a n j u 
in r a v n a n j u p r e d a v a n j a o s is temu 
splošne l judske obrambe , bo jn ih 
sredstvih in t ak t ik i vo j skovan ja 
pa prvi medicinski pomoči. Pri 
s t rokovnem pouku d a j e j o poudarek 
p rak t i čnemu delu, veliko korist-
nega za bodoče ž iv l jen je pa m ' a d i 
zvedo tud i med raznovrs tn imi 
de j avnos tmi v p ros tem času. Razen 
k u l t u r n i h in špor tn ih ak t ivnos t i 
i m a j o organiz i rane pogovore o 
poklicnem u s m e r j a n j u , odnosih med 
mladimi in zdravem živl jenju . V 
in teresnih de javnos t ih je odlo-
čilnega pomena zlast i delo akt iva 
Zveze social ist ične mladine, ki skrbi 
tud i za obveščan je in s t ike s k ra j an i . 

» N a š e delo ,« p r ipoveduje povelj-
nik tabora Anton Oman, »je 
skrbno in dobro organizirano. Za 
izvedbo pouka, ki poteka od 8. do 
12. ure, v glavnem zunaj, smo 
zadolženi rezervni oficirji in 
nižje oficirke. Program vzgoje 
skušamo kar največ povezovati s 
prakso, kar nam omogoča tudi 
dobra materialno-tehnična 
oskrbljenost. Med mladimi, tako 
fanti kot dekleti, je' največ 
zanimanja za oborožitev; to je 
razumljivo, saj se prvič srečujejo 
z njo. Sicer pa je treba vzpo-
staviti z njimi samo pristen 
tovariški stik in gre brez težav 
pri delu na kateremkoli pod-
ročju.« 

Da je delo z mladimi prijetno, je 
potrdila tudi komandirka ene od 
enot mladink Fani Špeljp.r iz 
Škofje Loke, ki si je pridobila čin de-
setarke med lanskoletnim usposab-
ljanjem mladih prostovoljk v Ma-
riboru in si je že lani na urjenju enot 
teritorialne ob obrambe v Poljanski 
dolini nabrala prve izkušnje v 
vodenju in poveljevanju. Kot je med 
drugim pojasnila, se mladi kaj hitro 
privadijo na vojaško uniformo in 
red, če starešinam zaupajo. Zato je 
treba prisluhniti njihovim drobnim 
težavam in jim v vsem priskočiti na 
pomoč. 

Med odmorom po kosilu smo za-
prosili eno od 26 mladink in enega 
izmed 27 fantov, naj nam zaupata 
nekaj svojih vtisov z urjenja. 
Marina Marink iz Dražgoš je po-
vedala: »Dobro je, da tudi dekle-
ta vemo osnovne stvari o splošni 
ljudski obrambi in se spoznamo z 
orožjem. Za to, posebno za prak-
tično urjenje, doslej nismo imeli 
možnosti. Prijetno je tudi skupno 
življenje. Mladi, mnogi se že 
poznamo, se zbližujemo med 
seboj in odkrivamo skupne in-
terese. V prostem času rada 

Mladim, ki so na o b r a m b n e m us-
p o s a b l j a n j u v Dražgošah, j e zares 
p r i j e tno in dobro. O t em so se med 
nedavnim obiskom pri n j i h pre-
pričali tudi vodstveni družbeno-
polit ični delavci iz škof je loške ob-
čine, ki so svoj pogovor z delavci 
škofjeloškega oddelka za l judsko ob-
rambo posvetili sedanj i organizaci j i 
ob rambnega pouka. Ob t em so se 
prav t ako dogovorili za neka t e r e 
spremembe, ki n a j bi mlad im še iz-
bol jšale ž ivl jenjske r a z m e r e med us-
posab l j an j em in zagotovi le kar na j -
večjo uspešnost pri n a d a l j n j e m delu 
na tem področju . 

S t o j a n S a j e 

svojih bl ižnj ih in d a l j n j i h pred-
nikov. 

Pepca n a m pokaže lepo ročno 
izdelan min ia tu rn i avion, ki nosi 
le tnico 1918 in ki ga je izdelal 
n jen oče, ko je služil med prvo 
sve tovno vojno. Na av iončku je 
tud i letnica 1918 z vrezanimi 
č rkami Budapes t . 

Še bol j pa j e zanimiv s t a r vži-
galnik, ki je resnično n e k a j izvir-
nega. Ob s t r an i ima vdolbine za 
kamenčke , p r i t r j en pa je na lese-
no ploščo. I n t u j e še min i a tu rn i 
»obelček«, ki ga j e izdelala leta 
1845 iznajdl j iva in vešča roka. 

Pepca pa ima tudi oblačilo, 
ki so ga nekdaj »rš« imeno-

Devet in trideset let že mineva 
od 13. ju l i j a 1943, ko j e bila v Žu-
žemberku u s t a n o v l j e n a prva slo-
venska motor iz i rana pa r t i zanska 
eno ta . T a d a n so si s lovenski po-
klicni šoferj i izbrali za svo j praz-
nik. Praznova l i ga bodo, neka te r i 
ka r za vo lanom. 

Nj ihove usluge p o t r e b u j e m o 
vsak d a n , vsak čas, ob nede l j ah in 
p razn ik ih pa še posebej , ko nas 
vleče na vse s t r an i . Šofe r j i avto-
busov so tu n a j b o l j pr izadet i . Šo-
fer j i v ostal ih delovnih organiza-
c i j ah i m a j o svoj delovni čas po-
večini le od šest ih do dveh. T i 
i m a j o svoje delo in ž iv l jen je še 
n a j b o l j u re jeno . O t e ž u j e j o ga j im 
le razmere na cesti , pa vročina ali 
m r a z . Še h u j e ko t za a v t o b u s n e 
šo fe r j e pa j e n e d v o m n o za 
voznike težkih pr ik lopnikov, av-
tovlakov, ki s svoj imi vozovi vo-
zijo daleč, v t u j i n o , celo na d ruge 
kon t inen te . 

T o j e t rd k ruh . N ič čudnega , da 
se p o t e g u j e j o za posebno, skra j -
š a n o delovno dobo. P o š t e n o j o 
zasluži jo. R a z m e r e na ce s t ah so 
vse slabše. P r o m e t a vedno več, 
ces te pa s labo vzdrževane. I n k a j 
si žele za svoj praznik? P redvsem 
zd rav j a in srečne vožnje , p rav i jo 
vsi po vrsti . P a m o r d a tud i česa, 
k a r se tiče na s . . . 

Edo Osredkar, šofer pri 
Žitu, Tozd Pekarna Kranj: 
» T r i n a j s t let sem že šofer pri 
k ran j sk i pekarni . U r e j e n e delov-
ne razmere imamo. T u d i vozni 
park j e v redu. Šes t nas j e šofer-
jev in vožnj > m e n j a m o tako, da 
se n a m nabe r . na mesec pribl ižno 
e n a k o ki lometrov, da smo skora j 
povsem e n a k o obremenjen i . P o 
K r a n j u in okolici razva-žamo 
kruh . M o j a žel ja ob našem praz-
n iku j e ta, da bi bili šofer j i ama-
te r j i na ces.ti malo bo l j disciplini-
rani . N e se d rža t i pravil le t eda j , 
ko vidiš miličnika. T e m v e č bodi 
discipliniran vedno in povsod. P a 
bo m a n j nesreč. Izgleda pa, da 
tudi kazni ne p o m a g a j o nič. Mor-
da bi več zalegla lepa beseda, opo-
zorilo. Prvi sem tudi za to, da se 
mes to K r a n j povsem zapre za 
av tomobi le in se dovoli dos top Ie 
dos t avn im av tomobi lom. T a k o se 
mi pa dogaja , da tudi po če t r t ure 
čakam na pros tor pri Del ikatesi 

vali. Pravi, da je staro dvesto 
let in da so ga njena prapra-
babica nosili. Tedaj ni bilo še 
svilenega krila za narodno no-
šo. Doma so izdelali blago iz 
volne in poleg platna so na 
sprednji konec prišili še ža-
met. »Rš« je nekaj tako zelo 
redkega, da so se pri Pepci 
večkrat oglasili ljubljanski 
gledališčniki in si ga sposodi-
li. Pepca rade volje tudi 
posodi vsaj sto let staro krilo. 

Pepca L u ž a r j e v a j e včasih že 
premišl jevala , da bi se s tarega 
krila in tudi »rša« že znebila — 
vse je t ako k lavrno zgledalo. 
K a k o ne bi — s t a ro dves to let! 
A potem se je le premisli la in da-
nes ga h ran i in seveda tud i po-
soja. N a pogled ga bo da la tudi za 
razs tavo v Fest ivalni d v o r a n i . . . 

PISANA DRUŠČINA STARIH 
SKLED 

Srednja vas v Bohinju — 
Marija Pajntiar iz Srednje vasi v 
Bohin ju nas j e povabila na ogled 
številnih s ta r ih posod, v ka te r ih 
so naši predniki v peči pekli , me-
sili tes to, sh ran jeva l i kis, za jemal i 
z žlico zelje in žgance. 

K o smo si j ih ogledovali , smo 
bili nadvse p r i j e t n o presenečeni 
nad zbirko s ta r ih posod, ki j ih 
h r a n i t a z možem. P r a v on je za 
s ta r ine n a j b o l j zagre t in ima še 
več s ta r ih p redmetov . S a m je 
izdelal m i n i a t u r n o l ad jo , zavida-
n j a vreden izdelek, ki j e te r ja l 
polno pot rpežl j ivos t i in vz t r a jno -
sti. 

stavljanju puške. Zanimam se za 
vse. Mislim, da mi bo zato lažje 
pri vojakih. Če mi je kaj dolgčas 
tukaj? Ne, je kar zabavno. Ob ve-
čerih gledamo poučne filme, 
včasih pripravimo ples, vsak 
dan pa je čas za šport.« 

na Mais t rovem t r g u , da r a z l o ž i m 
kruh. Praznova l i smo ž e p r e j š n u 
teden. Vsi naši šoferji s m o še 
zbrali na m a j h n e m p i k n i k u ob 
jezercu v Bobovku. Drugo leto 
bomo pa povabili še d r u ž i n e . « 

D u š a n F e r n , šofer p r i K 2 K 
K r a n j : ; »Šest let že r a z v a ž a m 
mleko in mlečne izdelke p o K r a -
n j u in vsej Goren j sk i . P o p r e č n o 
po s to k i lometrov n a r e d i m d n e v -
no s tovornjakom. Ceste so š e kar 
v redu, veliko j e pa na c e s t i ob-
j e s tn ih šoferjev, ki bi se o b t o l i k -
šnih nesrečah v e n d a r l e ž e m o r a l i 
m a l o zamisliti . Šo fe r j i K 2 K s m o 
praznoval i v H r a s t j u . L e p o j e , da 
se dobimo skupaj. Naše že l je so 
zagotovo srečna vožnja, b o l j š e 
razmere na cesti in pa s e v e d a , 
večji osebni dohodki . M e n d a j ih 
b o m o neka j popravil i . Č a s b i J e 
bil.« 

Milan Miklavčič, šofer a v t o -
busa pri Alpetouru: »Dvajset 
let sem že poklicni v o z n i k , tri-
n a j s t let že na a v t o b u s u . Ob 
našem prazniku si žel im, d a bi 
bile naše delovne razmere m a l o 
bol j urejene, da bi vsi t ist i v o z n i -
ki, ki to zaslužijo, dobili p r i z n a n o 
tud i posebno delovno d o b o . P a <ja 
bi bili kot delavci malo b o l j c e n j e -
ni. Včasih je šofer a v t o b u s a n e k a i 
veljal, danes pa p r e s n e t o ' m a l o . 
Boljših odnosov si želim v d e l o v n i 
organizacij i , na cesti pa t u d i v 
av tobusu samem.« 

D . D o l e n c 

Pajntarjeva sta vse s tare pred-
mete podedovala v stari kmečki 
hiši ki okoli 200 let stoji v S redn j i 
vasi R e s je, da je bila obnovljena, 
danes še najbolj temelj i to in ,, 
domala ni videti, da bi bila t ako 
s tarega d a t u m a 

Vse posode, pisane in raznolike, 
so izredno dobro ohranjene, v * 
so zapuščina in priča davne pre-
teklosti in vsaka zase je vredna 
občudujočega pogleda. Ko so 
P a j n t a r j e v i po potresu adaptirali 
hiSo, so j ih našli m skrbno jih 
h r a n i j o . . . D. Sedej 

igram odbojko. Za sobotno sre-
čanje z dražgoško mladino pri-
pravljamo kulturni spored, med 
katerim bom recitirala.« 

Svojo tovar iš ico iz t a b o r a j e do-
polnil Lado Hašič iz Dolenje vasi: 
»Včasih prebiram Našo obram-
bo, kjer kaj zvem o vojaških 
stvareh. Na tem usposabljanju 
sem se naučil veliko novega; 
fantje najraje tekmujemo v raz-


